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KEIRA KNIGHTLEY VÁLČÍ
PROTI SOUTĚŽI KRÁSY
DO KINMÍŘÍ KOPRODUKČNÍ RETRO KOMEDIE PROBLÉMISSKY STRANA 14

Svátek slaví: Valdemar

Home office. Dobrý
sluha, ale i zlý pán
Práce z domova. Lidé se díky karanténě zlepšili v používání moderních technologií. Natrvalo? Podle
odborníků není home office efektivní dlouhodobě. Nizozemsko. Na dálku pracuje patnáct procent lidí STRANA 6

Otočí další
sedačky
Experiment s o devadesát
stupňů otočenými
sedačkami by se mohl
nově testovat ve více
soupravách na trasách
metra A a B, a to
nejpozději v průběhu
letních prázdnin. STRANA 2

Pražáci jsou
důvěřiví
Nákup přes e-shop? Češi
si neznámé obchodníky
předem lustrují. Méně
ostražití jsou zákazníci
žijící v Praze a také
ti nejmladší. STRANA 18

VŠE MU
SÍ PRYČ

!-75%AŽ

SLEVYTOTÁLNÍ
VÝPRODEJ

www.kika.cz

V Praze odstartoval tenisový turnaj O pohár prezidenta ČTS. Vítězně do něj vstoupila Barbora Strýcová. Více na straně 23 ČTK

inzerce



www.metro.cz PRAHA středa 27. května 2020 02

Sezení posunuté
o 90 stupňů lze vy-
zkoušet na trasách
A a B. Dopravce po-
čet takových míst
rozšíří při údržbě.

Možnost nemuset se při seze-
ní v metru vytáčet nohy do
uličky a opírat o zeď, ale
o opěradlo otočeného seda-
dla nadchla nejen pražské
cestující. Dopravní podnik
tuto možnost na popud ná-
městka primátora a radního
pro dopravuAdamScheinher-
ra nabízí ve dvou soupravách
na linkách A a B od začátku
dubna. Od té doby běží zku-
šební lhůta, kterou podstat-
ně zbrzdil pandemický stav.
Dopravce má však podle své-
ho vedoucího komunikace
Daniela Šabíka další velké
plány.

„S otočenými sedačkami se
zatím jezdí po jedné soupra-
vě na lince A i B, nicméně jed-
náme s akcionářem, tedy
hlavním městem, že bychom
sedačky otočili ještě v několi-
ka dalších soupravách. Na-
ším záměrem je, aby si co nej-

více cestujících mohlo sezení
vyzkoušet v reálném provo-
zu,“ říká Šabík.
Další soupravy s otočenými

sedačkami by se na trasách
A i B mohly podle něj objevit
nejpozději v průběhu letních
prázdnin. „V těchto dnech

připravujeme konkrétní har-
monogram tak, abychom otá-
čení sedaček spojili s povinný-
mi údržbovými pracemi na
daných soupravách. Ušetří-
me tak cenné finanční pro-
středky i čas,“ dodává proMe-
tro Šabík. FILIP JAROŠEVSKÝ

Odpříštího pondělí posílí sou-
časný prázdninový provoz
metra. V ranní špičce se zkrá-
tí intervaly na lince A o tři
čtvrtě minuty, na linkách B
a C o dvacet vteřin. Dopravní
podnik posílí také odpolední
špičku, ve které se intervaly
na linkách A a B zkrátí o půl
minuty, na lince C o deset vte-
řin. Dopravce také od čtvrtka
4. července obnoví večerní
provoz na tramvajových lin-
kách 8 a 20. Od soboty 30.
května bude lanovka na Pet-
řín opět zastavovat také ve
stanici Nebozízek. „Ani bě-
hem jejího omezení nenastal
žádný problém. Čekání na la-
novku nepřesáhlo i přes ome-
zení počtu přepravovaných
cestujících deset minut. Zá-
jem byl přiměřený,“ sdělila
deníku Metro mluvčí doprav-
ce Aneta Řehková. I přes po-
stupné uvolňování mimořád-
ných vládních opatření a zru-
šení povinnosti nosit roušky
na veřejnosti či v kancelářích
i nadále platí povinnost mít
zakrytý nos a ústa během ce-
lého pobytu v prostorách
MHD. JAR

Adam Scheinherr FACEBOOK A. S.

Na podzim plánuje dopravní
podnik provoz s otočenými
sedačkami vyhodnotit a zapo-
jit také samotné cestující.

● Pravděpodobně půjde o for-
mu ankety na sociálních sí-
tích, kde budou lidé moci za-
škrtnout, zda jim sedačky vy-
hovují, či nikoliv.

● Pokud se vyjádří kladně, dá se
předpokládat jejich rozšíření
na většinu souprav. Z technic-
kého hlediska lze nicméně jed-
nosedadla otočit s malými
konstrukčními úpravami pou-

ze v soupravách novějších vý-
robních sérií, které jezdí na
trasách A a B.

● Na céčku by bylo otáčení seda-
del vyloženě problém. „U nej-
starších vozů bychom museli
výrazněji konstrukčně upravit
nosník sedadla,“ uvedla dříve
pro Metro na adresu sedaček
v těchto soupravách mluvčí
dopravce Aneta Řehková.

● Cestující se v metru v testova-
cí jezdce změnili i v roce 2017.
Plastové červené a šedé sedač-
ky se však tehdy neuchytily.

Otočených sedaček bude
víc, rozhodnou cestující

Absolventi mezinárodních vztahů a diplomacie se uplatní v institucích EU
i nadnárodních korporacích

Hlubší vhled do světového dění
„Myslím, že pandemie nám všem hlouběji ozřejmila, že osud jednotlivce
má globální rozměr. Každý měl možnost pocítit, že budoucnost nás všech
je sdílená. Porozumět této situaci v její mnohovrstevnosti a proměnlivosti
však vyžaduje studium. Studium, které je velmi zajímavé: pomáhá nahlédnout
za kulisy každodenních zpráv, podívat se do pracoven státníků, diploma-
tů i generálů, ale i do trezorů největších bank a konstruktérských kanceláří,
v nichž se rodí technologický zítřek. Porozumění mezinárodním vztahům
– to není jen poznání zákonitostí politiky a ekonomiky, ale i pochopení civili-
začních záludností, jako jsou ekologické problémy, válka, demografické zlo-
my či finanční nejistota,“ vysvětluje profesor Oskar Krejčí, garant studijního
programu Mezinárodní vztahy a diplomacie na UJAK.

Svět, a s ním i Česko, je plný křížících se sítí mezinárodních vztahů. Absolvent
programu Mezinárodní vztahy a diplomacie se tak může zachytit vlastně té-
měř v každé z nich. V oblasti diplomacie nejen v diplomatickém sboru, ale
i v nejrůznějších mezinárodních organizacích vládního i nevládního charak-
teru – od centrály Evropské unie až po humanitární organizace. „Odborníky
na mezinárodní vztahy dnes potřebují jak velké korporace, tak i krajské orgány
samosprávy či samosprávy velkých měst. Bez specialistů tohoto druhu se ne-
obejdou sdělovací prostředky. A samozřejmě absolventy našeho programu
potřebují školy a vědecký výzkum či některé nevládní organizace,“ vypočítává
profesor Krejčí.

Důraz na bezpečnost i ekonomickou diplomacii
Mezinárodní vztahy jsou mezioborové téma. „Mezi přednášejícími jsou
specialisté na mezinárodní politické vztahy, zejména silní se cítíme v oblas-
ti mezinárodních ekonomických a bezpečnostních vztahů, a to s důrazem
na ekonomickou diplomacii,“ popisuje garant studijního programu. Právě
toto zaměření je s ohledem na vývoj světového dění čím dál žádanější.

Pokud vás nový studijní program zaujal, neměly by vaší pozornosti ujít dny
otevřených dveří, které UJAK pořádá. 10. června. Tam se také dozvíte více
například o nových studijních programech Speciální pedagogika, Andra-
gogika, Právo v podnikání nebo Resocializační a penitenciární pedagogika.

www.ujak.cz

Světové dění jako kdyby v posledních letech
zrychlovalo – a pandemie koronaviru COVID-19
míru změn ještě prohloubí. Pokud těmto změ-
nám chcete porozumět, získat patřičný kontext
a to vše spojit s perspektivou prestižního uplatně-
ní ve státních službách nebo soukromém sektoru,
nemělo by vaší pozornosti uniknout studiumme-
zinárodních vztahů a diplomacie. A právě takto
zaměřený studijní program nabízí Univerzita Jana
Amose Komenského Praha (UJAK).

Na podzim proběhne anketa

MHD. Pojede
častěji už od
začátku června

inzerce
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39 90
49,90

Albert
Žampiony
portobello
• 300 g
• 100 g = 13,30 Kč

Seznam všech prodejen na www.albert.cz
Akce platí v prodejnách Albert hypermarket od 27. 5. do 2. 6. 2020
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

NEJLEPŠÍ
GRILOVAČKY

ZA CO NEJMÉNĚ
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17 90
21,90

Okurka salátová
hadovka
• 1 ks

Česká chuť Rajčata
česká oválná
• 250 g
• 100 g = 15,96 Kč

Pološtiepok
na gril
• 290 g
• 100 g = 31 Kč
• vybrané druhy

Albert
Pstruh kuchaný s hlavou
• chlazený
• volný
• cena za 100 g
• pouze prodejny s obsluhovaným
úsekem čerstvých ryb
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Jak žili váleční
invalidé? V Karlíně
to ukáže hra.

Druhou návštěvnickou sezo-
nu včera zahájila karlínská In-
validovna. Lidem nabídne
nové typy prohlídek a progra-
mů představujících historii
objektu, výstav či kulturní
akce pod taktovkou Studia
Alta, které nově sídlí v západ-
ním křídle barokní budovy.
Na zájemce čeká mimo

jiné pokračování úspěšné
geohry pro chytré telefony.
Národní památkový ústav
v ní hráčům představí vnitřní
části Invalidovny a přede-
vším tehdejší život zdejších
obyvatel. Nově se budou
moci zájemci do hloubky se-
známit také s příběhy osob-
ností spjatých s Invalidov-
nou. Zjistí například také, jak

to bylo smístní trafikou, kan-
týnou či duchovní správou.
V sobotu 6. června si Invali-

dovna připomene okolnosti
svého založení a naváže na
historickou tradici kladení
věnců k pomníku Petra Stroz-

ziho v den jeho úmrtí roku
1664. Právě z prostředků na-
dace, která po smrti tohoto
šlechtice vznikla, byla stavba
Invalidovny financována.
Událost bude doplněna o ta-
neční performance ve spolu-

práci se Studiem Alta. NPÚ
převzal Invalidovnu v roce
2018 od Úřadu pro zastupová-
ní státu ve věcech majetko-
vých poté, co se stát památku
pokoušel neúspěšně prodat
v dražbě. Budova se nabízela
přibližně za 640 milionů.
Invalidovna vznikala v le-

tech 1731 až 1737 podle pro-
jektu významného architek-
ta českého baroka Kiliána Ig-
náce Dientzenhofera jako
útulek pro válečné vysloužil-
ce a jejich rodiny. K ubytová-
ní válečných invalidů budova
sloužila do roku 1935.
Později v budově působil

Vojenský ústřední archiv, vý-
razně ji poškodily povodně
v roce 2002 a pak byl objekt
převeden na ÚZSVM. Roku
2017 byla zařazena na se-
znam národních kulturních
památek. Areál je oblíbený
mezi filmaři, natáčely se tam
například scény z AmadeaMi-
loše Formana. ČTK

Historii Invalidovny lze poznávat s mobilem v ruce. MAFRA

Arena dostane nového souseda
Skupina Kaprain zahájila v blízkosti O2 areny stavbu desetipodlažní admi-
nistrativní budovy s celkovou plochou více než 30 tisíc metrů čtverečních.
Dokončena má být v posledním čtvrtletí 2021. Po 19 letech od zahájení
výstavby O2 areny by tak měla být dokončena zástavba brownfieldu po
ČKD Lokomotivka. „Pražské Vysočany a bezprostřední okolí O2 areny pat-
ří mezi nejatraktivnější byznysové lokality v Praze. Sousední obchodní
centrum Harfa nabízí veškerou potřebnou občanskou vybavenost a díky
O2 areně a nedávno dokončenému O2 Universu tu máme kulturní a kon-
gresové zázemí,“ uvedl ředitel Kaprain Realty Trade Petr Vosmík. ČTK

charitativní
partner pořadatel

15. 6.
www.nakupyonadnes.cz

slevové
kupony
v mf dnes

Barokní perla po zimě
opět otevírá své brány

Krátce

Na návštěvy už
i do Motola
Fakultní nemocnice
v Motole zrušila plošný
zákaz návštěv pacientů.
Už v pondělí návštěvy
umožnila Ústřední vojen-
ská nemocnice v Praze
a také Nemocnice Na Bu-
lovce. Tam počítali ná-
vštěvy na jednotky. Ná-
vštěvy jsou totiž možné
jen za dodržení stanove-
ných pravidel.

Parkur se vrátí
příští rok
Parkurová série Global
Champions vyvrcholí
v Praze i v příštím roce.
Podle informací od pořa-
datelů budou elitní jezd-
ci v O2 areně závodit od
18. do 21. listopadu.
Závěr letošního ročníku
byl v pondělí zrušen kvů-
li opatřením proti šíření
koronaviru. V hlavním
městě se vrchol parkuro-
vé série uskutečnil
i v roce 2018 a loni. ČTK

inzerce
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Město chce provo-
zovat (A)void Floa-
ting Gallery. Spo-
lek Dvojka sobě
s tím nesouhlasí.

Boj o zachování lodi na
náplavce nekončí. Městská
společnost Trade Centre Pra-
ha (TCP) nabídla spolku Dvoj-
ka sobě, kterému ke konci
května vypověděla smlouvu
na provozování (A)void Floa-
ting Gallery, možnost uzavře-
ní nové smlouvy do konce
roku. Loď by provozovala TCP
a spolek by si ji pronajímal za
symbolické nájemné. Později
chce firma na provozovatele
vyhlásit otevřené výběrové ří-
zení. Ředitel spolku Ivo Sla-
vík řekl, že s tím nesouhlasí
a za vhodné řešení považuje
pokračování stávající smlou-
vy ve zkušebním období.

(A)void Floating Gallery je
na nefunkční lodi nedaleko
železničního mostu od roku
2011, v sezoně tam je bar a po-
řádají se koncerty či výstavy.
Výpověď TCP zdůvodnila stíž-
nostmi místních obyvatel
a spolků na hlasitou hudební
produkci. Provozovatel důvo-
dy odmítá, petici na jeho pod-
poru podepsalo již asi pět ti-
síc lidí. Včera se také konal
před budovou magistrátu
happening na podporu lodi.

Kurátor pražských nápla-
vek Petr Hozman z TCP uve-
dl, že loď je v majetku firmy
Pražská paroplavební společ-
nost a její pronájem spolku
skončil před pěti měsíci.
Smlouva je na pronájem ná-
břežní hrany. Slavík na to re-
agoval tak, že pokud výpověď
vstoupí v platnost, spolek loď
uvede do stavu, v jakém ji pře-
vzal. Do lodi a programů spo-
lek podle ředitele investoval
11 milionů korun. ČTK

Radnice Prahy 2 nechá pro-
zkoumat stav protileteckého
krytu na Karlově náměstí ne-
daleko sochy Elišky Krásno-
horské. Kryt městská část za-
půjčí architektonické společ-
nosti Rehwaldt Till, která prů-
zkum provede v první polovi-
ně června. Ten určí přesnou
pozici a stav krytu. „V rámci

projektu revitalizace Karlova
náměstí jsou plánované roz-
sáhlé vodní plochy. Zajímá
nás možnost využití tohoto
podzemního prostoru jako
možné zadržovací nádrže,
kde by nám v boji se suchem
mohla dešťová voda výrazně
pomoci,“ řekl místostarosta
Prahy 2 Václav Vondrášek. ČTK

VÍCE NEŽVÍCE NEŽ

5000
produuktů

VÝHODNĚJIVÝHODNĚJI
DLOUHODOBĚDLOUHODOBĚ

produktůproduktů

U nás najdete široký
výběr zboží

Happening u magistrátu měl poklidný průběh. ČTK

inzerce

Karlovo náměstí.
Zkontrolují kryt

Nový trolejbus
Dopravní podnik koupil
trolejbus Škoda 24 Tr
Irisbus od Plzeňských
městských dopravních
podniků za 238 tisíc ko-
run bez DPH. Nyní prove-
de nejnutnější opravy
a přelakuje jej do barev
pražských autobusů
a tramvají. Trolejbus bude
sloužit pro výuku řidičů,
zároveň bude nasazen na
lince 58 mezi Palmovkou
a Prosekem, ale až po
opravě Prosecké ulice.

Cyklistů bylo míň
V hlavním městě loni po-
klesl počet cyklistů. Sčíta-
če zaznamenaly v celém
městě zhruba 3,22 milio-
nu cyklistů. To je o 300 ti-
síc méně než v předešlém
roce. Nejvytíženější byla
cyklostezka A2 v Modřa-
nech. Vyplývá to ze statis-
tiky Technické správy ko-
munikací. Sčítače cyklistů
jsou v Praze asi na třech
desítkách míst. Informace
pak město využívá při plá-
nování cyklodopravy. ČTK

Loď má nabídku
nového kontraktu

Krátce
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Řada firem přežila
koronavirové
období díky práci
z domova. Není to
však samospásné
a ani to není pro
každého.

Zvýšení režimhome office po-
dle některých odborníků po-
vede ke zmenšování kancelář-
ských ploch, které firmy po-
třebují k provozu. Sníží se zá-
jem o prostory nové. Firmy
ušetří za nájem, za vytápění
a osvětlení. Mnohde si po-
chvalují, že efektivita home
office je stejná, nebo dokon-
ce vyšší než v normálním sta-
vu. „Krátkodobě je práce z do-
mova samozřejmě skvělá.
Lidé se vrhli ještě více do ná-
ručí moderních technologií,
rychleji se naučili věcem, kte-
ré někteří dlouho odkládali,“
řekl deníkuMetro Jakub Spla-
vec z komunikační agentury
AMI Communications.

Raději na kávě v kuchyňce
V dubnu provedla tato

agentura průzkum, jak se
změnily pracovní podmínky
a komunikace ve firmách.
„Na úplný nebo částečný
home office přešlo 26 pro-
cent zaměstnanců,“ říká Spla-
vec. Lidem to prý vyhovovalo.
Dlouhodobě by ale podle
Splavce práce z domova neby-
la udržitelná. „Přínos osobní-
ho kontaktu při schůzkách,
týmových poradách nebo při
kávě v kuchyňce nikdy nena-
hradí,“ vysvětluje Jakub Spla-
vec. Nejkreativnější nápady
totiž vznikají v přímé interak-

ci mezi kolegy. „Do budouc-
na vidím potenciál spíše v pří-
ležitostné práci odkudkoli
než z domova,“ tvrdí Splavec.
Lidé se hodně naučili, přišli
na chuť novinkám. „Pracovat
doma je ale dlouhodobě ne-
efektivní a především trudno-
myslné,“ tvrdí Splavec.

Jako návrat z prázdnin
S prací z domova mají zku-

šenosti v bankách. Třeba
v Air Bank to je zavedená pra-
xe. „Zaměstnanec, pokud se
s nadřízeným dohodne
a úkol to umožňuje, může
pracovat klidně ze své oblíbe-
né kavárny a přizpůsobit si
pracovní dobu více svým po-
třebám,“ řekla deníku Metro
mluvčí Air Bank Jana Karaso-
vá. Ve využívání home office
bude banka pokračovat i na-
dále. „Situace posledníchmě-
síců ukázala, že práce na dál-
ku je možné využívat na více
pozicích, než jsme si dosud
mysleli,“ upřesňuje Karaso-
vá. Ale na osobní vazby a kon-
takty pochopitelně nerezig-
nují. Plnohodnotně je nahra-
dit nelze. „Momentální ná-
vrat do práce po dvou měsí-
cích bych připodobnila
k tomu, když se děti po let-
ních prázdninách vracejí
v září do školy, vítají se s ka-
marády a sdělují si zážitky,“
říká mluvčí Air Bank.

Ověřili si, že to funguje
Home office využívá i Čes-

ká spořitelna. „V případě za-
městnanců centrály se dá
říci, že ho lidé v posledních
dvou letech využívali v prů-
měru půl až jeden den v týd-
nu,“ říkámluvčí spořitelny Fi-
lip Hrubý. „V průběhu nouzo-
vého stavu jsme si ověřili, že

dokážeme bez problémů fun-
govat i v situaci, kdy z domo-
va po několik týdnů pracova-
lo osmdesát procent našich
zaměstnanců. A to včetně po-
radců z domova a klientské-
ho centra,“ připomíná
Hrubý. Předpokládá, že využí-
vání práce z domova v této
bance i nadále poroste.
„Teď se ptáme zaměstnan-

ců na zkušenosti s home offi-
ce v době koronavirové kri-
ze,“ říká Andrea Vokálová,
mluvčí Hypoteční banky, kte-
rá je součástí skupiny ČSOB.
Práce z domova nebyla pro za-
městnance celé skupiny nic
nového, flexibilní způsob vý-
konu práce tu funguje již ně-
kolik let. Nyní to bylo ovšem
ve zcela jiných podmínkách
a časově velice dlouhém ob-
dobí. PAVEL HRABICA

Od půlky března vznikal de-
ník Metro dálkově. Z domova
psali redaktoři, několik edito-
rů se po jednom střídalo v re-
dakci tak, aby se vmalémnew-
sroomu nesetkali dva najed-
nou. Jeden od sedmi do desíti,
druhý do jedné, odpolední edi-
tor domácího zpravodajství
od třinácti hodin do večerní
uzávěrky. Nad tím vším z do-
mova připojený do redakční-
ho systému bděl hlavní editor
(či editorka), nebo šéfredaktor
a jeho zástupce. Komunikace?
Po pár týdnech v aplikaci
WhatsApp se leckdo v záplavě

zpráv ztrácel. V reálu na kaž-
dou větu reagují lidé ihned,
z virtuální debaty se stával ob-
čas guláš. Méně odolní jedinci
zvukové ohlášení příchozí
zprávy už raději vypnuli. Stej-
né je to se sháněním informa-
cí k článkům. „Povídání“ s od-
borníky a dalšími responden-
ty přes e-maily nebo telefony
osobní kontakt zdaleka nena-
hradí. Všichni se už na skuteč-
ný „office“ těšíme. I když zase
bude redakcí často znít zná-
má věta: „Mohli byste na chví-
li sklapnout? Nemůžu se sou-
středit!“ PH

Na pyžamo zapomeňte

Největšími vyznavači home
office jsou Nizozemci. Na
dálku pracuje pro své firmy
i pro sebe téměř patnáct
procent obyvatel této země.

● Práce z domova má i svá
úskalí. „Nebezpečí je, že
se ráno probudíte a jste
v práci. Skončíte s prací
těsně předtím, než jdete do
sprchy a spát,“ říká Vladimír
Tuka, certifikovaný kouč.
Přesto předpovídá home
office velkou budoucnost.

● Odborníci nedoporučují
vykonávat práci z domova
v pyžamu. Radí také simulo-
vat cestu do práce, třeba
krátkou ranní procházkou
kolem domu.

Češi jsou pod průměrem

4
Pouze přibližně čtyři
procenta Čechů pracovala
v loňském roce v rámci home
office. Průměr Evropské unie
je pět procent.

56
O tolik procent vyrostl loni
v Česku trh s flexibilními kan-
celářskými prostory (cowor-
king) v hlavním městě. Krát-
kodobé i dlouhodobější pro-
najímání kanceláří na kon-
krétní projekty a akce využí-
vají jak velké firmy, tak jed-
notlivci. Je to jedna z variant
home office.

Citát

U nás používáme ter-
mín flexi office. Není
to ale automatické,
práci mimo banku
musí na daný den
nebo časový úsek pře-
dem schválit nadříze-
ný a nesmí to omezo-
vat další kolegy.
JANA KARASOVÁ,MLUVČÍ AIR BANK

Deník Metro. I my
jsme psali z dálky

Znovu staví
V třinecké části Guty začala
stavba repliky vyhořelého
dřevěného kostela. Dokon-
čena bude do května příští-
ho roku. Kostel ze 16. stole-
tí shořel v noci na 2. srpna
2017. Soud poslal za zapále-
ní vzácného kostela tři mla-
díky do vězení na 3,5 roku,
osm a devět let. Pomocný
biskup a generální vikář
Martin David (na druhém
snímku vlevo) řekl, že mla-
díkům už odpustil. Zaháje-
ní stavby repliky se zúčast-
nila také primátorka města
Třinec Věra Palkovská a du-
chovní správce farnosti Stří-
tež a Ropice Kazimierz
Płachta. 2x ČTK

Home office. Dobrá věc, hrozí
i vyhoření a trudnomyslnost
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Anthropoid
Dnes si připomínáme
78. výročí atentátu na za-
stupujícího říšského pro-
tektora Reinharda Heydri-
cha. Akci provedli v Libni
během Operace Anthro-
poid Jozef Gabčík (na fotu
vlevo) a Jan Kubiš. Heyd-
rich následkům zranění
podlehl 4. června. Skupina
výsadkářů ukrývající se
v kostele Cyrila a Metoděje
byla po zradě Karla Čurdy
přemožena 18. června. MET

Restaurace se
k normálnímu
provozu vrátí
nejspíš až po
prázdninách.

Před pandemií utráceli Češi
v nálevnách, restauracích či
jídelnách průměrných
15 850 korun na hlavu ročně.

„Údaje o platbách kartou uka-
zují, že před karanténou
jsme v restauracích vesele
utráceli o třetinu více než
před rokem. To odráželo vel-
mi vysokou spotřebitelskou
důvěru, růst mezd a nízkou
míru nezaměstnanosti,“ uvá-
dí David Navrátil, hlavní eko-
nom České spořitelny.
Situace se dramaticky změ-

nila se sobotou 14. března,
kdy vláda restaurace uzavře-
la. „Během koronavirové ka-

rantény došlo k prudkému
propadu, a to na polovinu loň-
ských čísel. V posledních týd-
nech karantény se propady
zmírnily a držely se mezi 30
a 40 procenty,“ dodává eko-
nom. Pokles útrat se nepro-
hluboval díky tomu, že část
restaurací přešla na režim vý-
dejních okének nebo doručo-
vání jídla domů. Očekávané
zlepšení situace potompřines-
la možnost provozovat ven-
kovní zahrádky. „Ve srovnání

sminulými týdny zaznamena-
ly platby kartou v restaura-
cích v týdnu od 11. května
zlepšení. Pokles se zmírnil na
minus 19 procent meziroč-
ně,“ dodává David Navrátil.
Kvůli obavám z nákazy se

v nejbližší době neočekávají
návaly odpovídající konci
jara z minulých let. Zkuše-
nost v Číně ukazuje, že spo-
třebitelé jsou po znovuotevře-
ní provozoven ve službách
opatrní, a aktuální vývoj na-

značuje návrat k předkrizové-
mu chování až někdy na pře-
lomu léta a podzimu. „V Pra-
ze a dalších centrech, které
stojí v zájmu zahraničních tu-
ristů, bude nižší poptávka
přetrvávat i kvůli omezení
cestování,“ dodává analytič-
ka Adéla Denková.
Obavy, že oblíbený podnik

budemuset zavřít nebo ome-
zit provoz, mají podle prů-
zkumu agentury Up Česká
republika dvě pětiny lidí.MET

Účinná metoda na tvarování postavy, odbourání tuku
a zpevnění ochablého svalstva a kůže.

To vše dokáže v krátké době metoda
Bailine, která je vhodná pro ženy a muže ka-
ždého věku. Právě díky nenáročnosti je me-
toda vhodná i pro starší lidi a ty kteří z ča-
sových důvodů nestíhají návštěvu posilovny
a nebo už na ně cvičení a diety nefungují.
1 terapie = 2,5 hodiny intenzivního trénin-
ku. Za 1 terapii ošetříme ruce, záda, bříško,
bůčky, zadeček, vnější a vnitřní stranu ste-
hen a nad koleny. Metodu Bailine najdete
pouze na jediném místě v Praze v estetic-
kém a hubnoucím centru PrettyWoman and
Man na Andělu. Máme pro vás připravené
výhodné balíčky.

Doporučuje Bára Basiková

hubneme do plavek
akce platná do 28. 6. 2020

10 terapií + 1 zdarma 5 500,-
15 terapií + 2 zdarma 6 900,-
20 terapií + 3 zdarma 7 700.-

PRO KLIENTY NAD 60 LET JE SLEVA 10 %
www.prettywomanandman.cz
Nádražní 110, Praha 5 Anděl.
Tel. 257313721 nebo 602935671

Krátce

Drahé kožešiny
Zemědělským výborem
Poslanecké sněmovny
prošel návrh na finanč-
ních kompenzaci pro
majitele zakázaných ko-
žešinových farem ve výši
180 milionů korun.
Obránci zvířat nicméně
upozorňují, že sami far-
máři vyčíslili svoje inves-
tice na daleko nižší
částky. MET

Hospody se hojí velmi pomalu

ARCHIV JAROSLAVA ČVANČARY

inzerce
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Trváme na odlože-
ní celé elektronic-
ké evidence tržeb,
míní poslanci.

Letos ubyde firmám a většině
živnostníků jedna starost. Po-
slanci totiž potvrdili odložení
celé elektronické evidence tr-
žeb do konce letošního roku.
K tomu, aby zákon začal pla-
tit, ho ještěmusí potvrdit pre-
zident Miloš Zeman. „Musí-
me zajistit, aby podnikatelé
nyní neměli žádnou, byť jed-
norázovou a minimální, sta-
rost navíc. To nic nemění na
tom, že EET má příznivý do-
pad na podnikatelské prostře-
dí a řádný výběr daní a vrátí-
me se k ní,“ uvedla po schvále-
ní zákona na Twitteru minis-
tryně financí za ANO Alena
Schillerová. Poslanci tímto
krokem shodili ze stolu ná-
vrh senátorů, kteří žádali o od-

klad třetí a čtvrté vlny EET až
do července 2023, v níž jde na-
příklad o řemeslníky, lékaře
nebo advokáty. Parlament
schválil přerušení EET už
koncem března, přičemž to
mělo trvat ještě tři měsíce po
skončení nouzového stavu,
tedy zhruba do poloviny srp-
na. ČTK

MY
JSME

SPARTA

DNESZNOVU
HRAJESPARTA!
Od20:00naO2TVSport

Děkujemenašim fanouškům ipartnerům, že jsou snámiv tomto zápase i nadálku.

V
S

G E N E R Á L N Í PA RTN E R
G E N E R Á L N Í PA RTN E R P RO

S OU T Ě Ž E U E FA A P OH Á R FAČ R
P L AT I N UM PA RTN E Ř I

Kontroly
Hranice Česka a okolních
států, kromě Polska, jsou
otevřené. Snímek je z pře-
chodu Lískové na Domažlic-
ku. Zvýšená přítomnost lidí
v uniformách pravděpodob-
ně může i za častější záchy-
ty „černého zboží“. Policis-
té v posledních dnech od-
halují kamiony s odpadem,
které míří do Česka či přes
něj dál na Balkán. Na Břec-
lavsku byl včera odhalen
kamion převážející desetiti-
síce padělaných cigaret. ČTK

Poslanci bez roušek

Sněmovna také potvrdila
trvání stavu legislativní nou-
ze, v němž může zrychleně
schvalovat návrhy zákonů.

● Někteří poslanci ve sněmov-
ních budovách a na svých
tiskových konferencích odlo-
žili roušky. Ministr zdravot-
nictví Adam Vojtěch upozor-
nil, že doporučuje roušky
stále nosit, protože poslanci
se od sebe pohybují méně
než dva metry.

Zemřeli kvůli
viru? Nejspíš ne
Podle odhadů ředitele
Ústavu zdravotnických in-
formací a statistiky Ladi-
slava Duška nezemřelo 60
procent lidí, jejichž úmrtí
jsou v koronavirových sta-
tistikách v ČR, primárně
na nemoc covid-19. Větši-
nou měli jiné chronické
nemoci, často i více než
jednu. „Nejčastěji šlo o ne-
moci srdce, dýchací sousta-

vy nebo cukrovku,“ řekl
to na včerejší odborné
konferenci Co víme a neví-
me o covidu-19, pořádané
Univerzitou Karlovou.
Mezi 317 zemřelými v ČR
k pondělní půlnoci bylo
185 mužů a 132 žen. Třeti-
na všech úmrtí byla mezi
lidmi nad 85 let, další více
než třetina ve věku 75 až
84 let. Čtvrtina nemoc-
ných byla ve věku 65 až
74 let. Jen 29 zemřelých
bylo mladších 64 let. Jedi-
ný byl mladší 34 let. ČTK

Soud zprostil viny 12 obžalo-
vaných lidí a čtyři firmy v ko-
rupční kauze spojené s pro-
jekty firmyGeotermální ener-
gie pro občany za téměř
100 milionů korun. Obecně
prospěšná společnost chtěla
čerpat evropské dotace, vy-
placeno nebylo nic. Mezi ob-
žalovanými byl i hejtman kra-
je Martin Půta z hnutí STAN.
„O jeho nevině jsemnikdy ne-
pochyboval. Považuji ho za
čestného člověka,“ řekl šéf
hnutí Vít Rakušan. ČTK

EET letos
nepojede

Krátce

inzerce

Půta. Hejtman
je nevinný



www.metro.cz DOMOV středa 27. května 2020 09

alverde
přírodní
tělové mýdlo
máta a bergamot
60 g

109
18,17 Kč za 10 g

Kč

Pečující receptura s mátou a bergamotem čistí a pečuje
o pokožku a zanechává ji vláčnou a hebkou. Obsažené
bambucké máslo a kokosový olej dodávají pokožce
intenzivní hydrataci. Mýdlo má také masážní efekt.

PÉČE SE SÍLOU
PŘÍRODY

certifikovaná
přírodní kosmetika

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

Svérázný způsob
zvolili členové ini-
ciativy, která pro-
testuje proti měst-
ské bytové politice.

Promítání pornografického
videa na fasádu brněnského
magistrátu. Tento svérázný
způsob zvolili členové nové
iniciativy Za-bydlení, aby de-
monstrovali svoji nespokoje-
nost se současnou městskou
bytovou politikou.

Město pronajímá byt
lidem z pornoprůmyslu
Video, které iniciativa na

fasádu promítala v cenzuro-
vané podobě, vzniklo v jed-
nom z městských bytů. Ten
městská část Brno-střed pro-
najímá dvojici, která podle
všech indicií podniká v por-
noprůmyslu. Na případ upo-
zornil server SeznamZprávy
a radnice městské části na
zjištění již reagovala přísli-
bem, že těmto nájemcům
smlouvu z etických důvodů
neprodlouží. Iniciativa
Za-bydlení však nechtěla zvý-
raznit pouze tento jeden pří-
pad. „Chceme upozornit na
to, jakým způsobem zachází
radní města Brna s veřejným
majetkem. Nejedná se o jedi-
ný případ kontroverzního
hospodaření vedení města,“
stojí v prohlášení iniciativy.
Ta vedení města adresovala
několik požadavků. Patří
mezi ně například poskytnu-
tí prázdných městských bytů
lidemv sociální nouzi, odkou-
pení soukromých ubytoven
a jejich transformace na so-
ciální byty nebo centra pro
lidi bez domova, regulace ná-
jemného v městských bytech
a obnovení projektu Housing
First, díky kterému získaly

možnost nového startu desít-
ky rodin. „Město vyčlení dal-
ších 70 bytů pro účely zabyd-
lení jednotlivců, rodin s dět-
mi, seniorů a dalších sociálně
potřebných. K tomuto začne
od června fungovat kontakt-
ní místo pro bydlení, které
nabídne komplexní poraden-
ství všem zájemcům o bydle-
ní v Brně,“ říká k aktuálním
plánům ohledně bydlení ne-
jen pro sociálně potřebné br-
něnská primátorka Markéta
Vaňková. Město v současnos-
ti dokončuje také stavbu 116

bytů na Vojtově ulici. Ve 30
z nich se ubytují mladé páry,
zbytek obsadí senioři, kte-
rým bude zajištěna i pečova-
telská služba. Odkup ubyto-
ven dle primátorky zatím
není na pořadu dne. Město na
takový nákup v této chvíli
nemá dostatek financí.

Regulace nájmů
Společný pohled nenajde

primátorka s iniciativou
Za-bydlení ani v otázce regu-
lace nájemného v městských
bytech. Regulace podle ní

v minulosti vedla ke stavu,
kdy vlastníci bytových domů
včetně města neměli dosta-
tek prostředků na údržbu
a opravy. „Tento stav nejenže
nepřispíval k lepší dostupnos-
ti bydlení, ale ještě vedl
k zhoršování už tak špatného
stavu bytového fondu. V by-
tech vlastněných městem je
nájemné stále hluboko pod
tzv. nájemným v místě a čase
obvyklým, postupně bychom
měli směřovat k tzv. ekono-
mickému nájemnému. Díky
tomu bude mít město a měst-

ské části prostředky na sprá-
vu a údržbu domů,“ popisuje
plány Vaňková.

Unikátní domy na prodej
Primátorce a jejím spo-

lustraníkům z ODS iniciativa
vyčítá ještě jednu záležitost.
„Radní za ODS se momentál-
ně pokoušejí protlačit privati-
zaci secesního domu Tivoli
nebo unikátní stavby Bílého
domu,“ tvrdí členové ini-
ciativy. V prvním případě se
však podle primátorky jedna-
lo o zcela standardní postup.
O prodej komplexu bytových
domů totiž požádalo více než
70 procent nájemníků, a tak
bylo nutné žádost zařadit na
program jednání zastupitel-
stva části Brno-střed. „Na květ-
novém zasedání se hlasovalo
o zařazení nemovitostí do
městského dokumentu Byto-
vé a rodinné domy, které bu-
dou připravovány k prodeji,
což schváleno nebylo, prodej
se tedy dále řešit nebude,“ vy-
světluje primátorka, která
sama hlasovala pro zařazení
na seznam ze dvou důvodů.
„Dlouhodobě prosazuji pro-
dej domů v případech, kde o
to mají nájemníci dostatečný
zájem. Dalším důvodem je
ekonomické hledisko,“ říká.
Primátorka si stojí i za zvažo-
vaným prodejem Bílého
domu. „Pokud jsme schopni
poskytnout adekvátní nabíd-
ku kultury a zdravotnictví
i bez Bílého domu, tak je jeho
vlastnictví pro město nadby-
tečné. Zvláště s přihlédnutím
knepříliš dobrému technické-
mu stavu budovy. Proces pří-
padného prodeje je na počát-
ku. Město má vlastnit pouze
majetek, který smysluplně vy-
užije a o který se dokáže efek-
tivně starat,“ uzavírá.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Otevřeli lázeňskou sezonu
V Luhačovicích se včera uskutečnila akce nazvaná Otevírá-
ní pramenů, která zahájila lázeňskou sezonu. Součástí pro-
gramu byl krojovaný folklorní průvod na kolonádě a svěce-
ní a žehnání pramenům. 2x ČTK

Konec kvůli
Hitlerovi
Ministerstvo vnitra vypo-
vědělo smlouvu o nájmu
skladu s nakladatelstvím
Naše vojsko, které vydalo
kalendář s portréty osob-
ností třetí říše. Sdělil to
ministr zahraničí Tomáš
Petříček. Dodal, že podob-
né zboží nemá na pultech
českých obchodů co dělat.
Na vydavatele již směřuje
trestní oznámení a další
se chystá. Policie před dvě-
mi lety prošetřovala nakla-
datelství kvůli tričkům
a hrnkům s portréty nacis-

tických špiček. Případ uza-
vřela s tím, že se trestný
čin nestal. Šéf nakladatel-
ství Emerich Drtina tehdy
uvedl, že prodejem před-
mětů nedělá propagaci,
ale jedná se mu o zisk.

Český Facebook
hlídá Demagog.cz
Pravdivost zpráv na Face-
booku bude v Česku pro
Facebook prověřovat ne-
zisková organizace Dema-
gog.cz. Dosud obsah v tu-
zemsku pro Facebook hlí-
dala francouzská agentu-
ra AFP. ČTK

inzerce

Krátce

Promítli na magistrátu porno
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Doslova mistrem mezi nevi-
domými závodníky na simu-
látorech je Petr Haluška
z pražského Smíchova. „Vě-
nuji se tomu už asi rok a půl,
ale nejen zde na počítačích,
taky v reálu,“ prozrazuje.
V úplných začátcích si, jak
říká, párkrát zařídil s kamará-
dem auto. Teď ho ale čekají
opravdové jízda autem. Do-
konce už seděl i v kabině
opravdového závoďáku,
i když to byl „jen“ náklaďák
Tatra.
Před časem se totiž zkon-

taktoval se závodní stájí Bug-
gyra z Roudnice nad Labem.
S týmem se o nadcházejícím
víkendu vydá na závodní
okruh doMostu. Tam si zajez-
dí, podle svých možností na-
plno, ve sportovním voze.

Jeho navigátorem a pomocní-
kem při řízení automobilu
bude známý okruhový závod-
ník Tomáš Enge. Petr navázal

s Buggyrou spolupráci i coby
profesionál. Pracuje jako ma-
sér. Proto bude se závodníky
jezdit na závody a postará se

o jejich ruce, nohy i záda, kte-
ré dostávají v autech pořádně
zabrat.
Simulátory proto bere před

reálným řízením na okruhu
zkušený „počítačový“ jezdec
Petr Haluška jako náhražku,
ale důležitou. Je to podle
něho možnost, jak si procvi-
čovat řízení, správné řazení
a pocity v opravdovém kokpi-
tu obecně. A také jako vyladě-
ní spolupráce s navigátorem.
Protože bez něho, jak přizná-
vá, by jak trať v počítači, tak
v reálu nikdy nezvládl. „Že
bych se nějaký okruh naučil
zpaměti tak, že bych ho pro-
jel bez pomoci, to ne,“ přizná-
vá upřímně. Dobrý navigátor
je totiž podle něho staveb-
ním kamenem úspěšné jízdy.
Navigátor musí vždy vydávat

pokyny o zlomek dřív, než je
nutné zatáčet nebo brzdit,
protože reakce nevidomého
řidičemá vždy zpoždění. „Dů-
věra a porozumění jsou bez-
podmínečně nutné,“ ujišťuje
Petr. „Je to velká choreogra-
fie rukou, nohou, jezdce s na-
vigátorem.“
Petr Haluška má sen. Pro-

jet se čtyřkolkou Subaru Im-
preza, nejlépe na trati F1. Lí-
bil by semuněmeckýNürbur-
gring. Chtěl by tam předvést
divákům, že i nevidomý člo-
věk dokáže řídit závodní vůz.
To, k čemu se v současnosti
v jízdách na počítačových si-
mulátorech dobral, bere jako
neskutečné vítězství. „Slepo-
tou nic nekončí, ale teprve za-
číná,“ říká pro deník Metro
Petr Haluška. PH

Poznat jiný svět.
Pro nevidomé ne-
končí lidské radosti
jen tam, kam do-
sáhne jejich hůlka.

Sedadlo řidiče vibruje při pře-
jíždění obrubníků závodní
dráhy v italské Monze. Jezdec
pevně svírá volant plný tlačí-
tek a ovladačů řazení. Stačí
drobná nepozornost a spor-
tovní ferrari za několikmilio-
nů končí ve svodidlech.
Nejsme na skutečném le-

gendárním okruhu v býva-
lémkrálovskémparku uMilá-
na. Pilot supersportu také ne-
sedí v závodním voze, ale jen
ve skutečné závodní sedačce.
Výhled na závodní okruh mu
zprostředkovávají tři velké
obrazovky. Vibrace a skuteč-
né otřesy při kolizi navozuje
chytrý systém pák a táhel,
které pohazují s jezdcem tak,
jak právě autem zatáčí nebo
naráží. Jsme v jednom
z domů v pražské Vítězné uli-
ci, kde sídlí zážitkové cen-
trumMyRace. V přízemí letec-
ký simulátor, o patro výš au-
tomobilové simulátory.
Jiné je to však tentokrát, co

se týká řidičů. Žádný z nich
totiž nemá řidičský průkaz.
Volant, který tady na simulá-
toru svírají v rukách, je ze
skutečného závodního vozu.
Současně je pro většinu
z nich prvním volantem, jejž
vůbec v ruce drží. Jedna žena
a devět mužů, kteří se před
obrazovkami se závodními
tratěmi střídají, jsou totiž ne-

vidomí. Teď dostali, v rámci
projektu Nevidomí za volan-
tem MyRace 2020, šanci vy-
zkoušet si, jaké pocity proží-
vají ti, jimž není možnost vi-
dět a řídit auto odepřena.
Pro paní Evu to byl životní

zážitek. „Já sedím v autě
vždycky vzadu, tady jsem ne-
jen seděla vpředu, ale ještě
namístě řidiče,“ neskrývá ne-
vidomá žena nadšení. Také
ona, i přes navigování, často
končila mimo vozovku a vy-
zkoušela si na vlastním těle,
jak ho dokáže rozházet simu-
lované drncání na nerovnos-
tech. „Bylo to příjemné,
k tomu ještě ten vítr z palub-
ní desky. Další nový zážitek,
ráda vždy něco nového vyhle-
dávám,“ uzavírá Eva.

„Největší zážitek pro mě
byl, že z palubní desky foukal
průduchy vítr jako ve skuteč-
ném automobilu, to mě
nadchlo, že jsem cítil na ru-
kách vítr,“ svěřuje se s neopa-
kovatelnými dojmy Zdeněk,
další z účastníků simulátoro-
vých jízd. „Také bylo úžasné,
jak přes volant cítíte každý,
i ten sebemenší pohyb vlevo
nebo vpravo, cítil jsem v seda-
dle, že se vlastně nakláním.“
Zdeněk říká, že jako častý
spolujezdec v autě samozřej-
mě vnímal na trenažéru ab-
senci odstředivé síly. To už by-
chom prý chtěli i od takto do-
konalého simulátoru moc.
„Po první jízdě si připadám
jako nešikovný, je pro mě ne-
pochopitelné, že někdo doká-

že trať projet bez bourání jen
podle pokynů instruktora,“
kroutí Zdeněk hlavou. Byl
proto spokojený, když ho in-
struktor nejen slovně navá-
děl, ale i směroval volant.
„Aspoň jsem si užíval pocit,
že jedu po závodní dráze, uží-
val jsem si cukání při podřa-
zování.“
Zdeněk je jeden z těch, kte-

ří si už řízení auta v reálném
životě, i když ne v klasickém
provozu, vyzkoušeli. „Byl
jsem na brněnském okruhu,
nejezdilo se sice ve formu-
lích, ale v normálních au-
tech. Jistě, spolujezdec mi
vedl volant, ale sám jsem brz-
dil, sám přidával plyn, mohl
jsem si užívat reakce auta,“
vzpomíná. PAVEL HRABICA

Petr patří mezi zkušené simulátorové závodníky.

Rekordy i bez očí

I s omezenými možnostmi
už dokázali nevidomí to
co ostatní.

● V roce 2011 absolvovalo
dvacet nevidomých Čechů
tandemový seskok na
klatovském letišti. Vytvořili
tak český rekord.

● Před čtyřmi lety stanovili
nevidomí další český rekord,
tentokrát v potápění.
V bazénu vydrželo
pětadvacet plavců
s potápěčskou „plnou polní“
11 minut a 45 vteřin.

● Cirkus naslepo je projekt,
kde se nevidomí učí třeba
žonglovat nebo chodit po
laně.

Pro Evu byla jízda na Monze, i s pomocí instruktora, životním zážitkem. 3x METRO

Skutečné závodní boty

Nevidomý. Slepotou nic nekončí, ale začíná

Levá čtyři, brzda, plný plyn!
Jedou dvě stě, i když nevidí
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Hlodavci nyní
vyrážejí ve městě
za potravou do
míst, kam dřív
nemuseli.

Omezení provozu restaurací
a dalších občerstvovacích
podniků dopadá i na popula-
ce pouličních krys ve velkých
amerických městech. Odbor-
níci z amerického Střediska
pro kontrolu a prevenci ne-
mocí varují, že kvůli výpadku
obvyklého přísunu jídla se

stávají některé krysy agresiv-
nějšími a vydávají se za jíd-
lem dál než kdy dříve, napsal
list The New York Times.

„Krysy nejsou agresivnější
vůči lidem, ale k sobě navzá-
jem,“ tvrdí Bobby Corrigan,
odborník na hlodavce žijící
veměstech. „Jednoduše se ob-
rací proti sobě,“ dodává.
Podle Corrigana jsou ve

městě krysí kolonie, které se
již po generace spoléhají na
zásoby vyhozeného jídla, kte-
ré se objevují každou noc
v popelnicích u restaurací.
Nyní kvůli restrikcím spoje-
ným s koronavirem tento
zdroj potravy vyschnul a kry-
sy jsou hladové a zoufalé.
Škůdci jdou proto za potra-

vou dále než kdy dříve, hleda-
jí cesty do lidských obydlí,

kde by mohlo být jídlo, a do-
konce se v některých přípa-
dech obracejí ke kanibalis-
mu. Podobné příběhy jako
New York přitom hlásí rov-
něž Chicago či New Orleans.
„Vyrážejí proti sobě do vál-

ky, v některých populacích si
navzájem požírají mladé
a soupeří spolu o potravu, kte-
rou se jim podaří najít,“ po-
kračuje Corrigan. „Ale krysy,
které žijí v rezidenčních čtvr-
tích, si pravděpodobně ne-
všimly, že by se běhemkaran-
tény cokoli změnilo,“ připo-
mněl s tím, že by si lidé měli
zkontrolovat těsnost svých
dveří, protože k proniknutí

do obydlí stačí krysám škvíra
široká lehce přes centimetr.
Podle dalšího odborníka

Jima Frederickse zatím ne-
jsou důkazy, že by krysymoh-
ly přenášet koronavirus. Jiné
nemoci však šířit mohou,
a jsou proto vždy rizikem pro
veřejné zdraví.
Ačkoliv nyní některé kolo-

nie krys zažívají krušné časy,
po znovuotevření restaurací
se zřejmě rychle vrátí k nor-
málnímu životnímu rytmu
a dočasný výpadek je nijak ne-
poznamená a ani nezmenší
jejich početnost. „Jsou odol-
né. Krysy jsou šikovní škůd-
ci,“ řekl Fredericks. ČTK a MET

První testovací let rakety
vesmírné společnosti Virgin
Orbit miliardáře Richarda
Bransona se nezdařil kvůli po-
ruše. Více než 21 metrů dlou-
há raketa LauncherOne vy-
puštěná z upraveného letou-
nu Boeing 747-400 ve výšce
10 600 metrů měla na oběž-
nou dráhu dopravit satelit. Se-
lhala ale krátce po startu.
Mise zahájená z letecké zá-

kladny v kalifornské Mohav-
ské poušti ale skončila jen ně-
kolik okamžiků poté, co se ra-
keta odpoutala od mateřské-
ho letounu nad Tichým oceá-

nem, uvedla společnost na
Twitteru. Letoun i s posád-
kou bezpečně přistál. „V prv-
ní fázi letu rakety se brzy vy-
skytla anomálie. Budeme vě-
dět více, až naši inženýři za-
nalyzují hory dat, které jsme
sesbírali,“ uvedla firma.
Virgin Orbit je spojená

s další Bransonovou firmou
Virgin Galactic, která plánuje
turistické lety do vesmíru.
Stejný cíl si vytkly i další sou-
kromé společnosti Blue Ori-
gin zakladatele Amazonu Jef-
fa Bezose či SpaceX šéfa Tesly
Elona Muska. ČTK

alverde
Sensitiv
čisticí pěna
s bio vilínem
a bio heřmánkem
150 ml

8990
59,93 Kč za 100 ml

Kč

Zklidňuje a jemně čistí
citlivou pleť. Zbavuje
ji zbytků nečistot
vzniklých vlivem
okolního prostředí
a přebytečné mastnoty.
Odstraní i voděodolný
make-up. Čisticí pěna
je optimální přípravou
na následnou péči.

PÉČE SE SÍLOU
PŘÍRODY

certifikovaná
přírodní kosmetika

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

New York AP

Krysy v New Yorku mění návyky

Raketa zavěšená pod levým křídlem boeingu AP

Otevřeno
Betlémská bazilika Naro-
zení Páně se včera opět
otevřela věřícím a turis-
tům. Objekt, který se po-
dle křesťanů nachází
v místě narození Ježíše
Krista, byl uzavřen v břez-
nu kvůli opatřením, kte-
rá měla bránit šíření ko-
ronaviru. AP

inzerce

Krátce

Dopravce
v problémech
Společnost LATAM Air-
lines požádala v USA
o ochranu před věřiteli.
Krok se týká i dceřiných
společností v Chile,
Peru, Kolumbii a Ekvádo-
ru. Firma, která je největ-
ším leteckým přeprav-
cem v Latinské Americe,
doplácí na epidemii způ-
sobenou šířením korona-
viru. O ochranu před vě-
řiteli dříve požádaly ko-
lumbijská Avianca nebo
australská letecká společ-
nost Virgin Australia.

Roušky jako
odpadky
Itálie se potýká se zápla-
vou milionů použitých
roušek, respirátorů, gu-
mových rukavic, láhví
s dezinfekcí a dalších
ochranných prostředků.
Obzvláště citelný pro-
blém je to v Římě. Tam-
ní radnice se rozhodla
pokutovat ve výši 500
eur (16 600 korun) ty,
kteří ochranné pomůcky
na ulici odhodí.

Na Čukotce spadl
vrtulník
Čtyři lidé přišli o život
při havárii ruského vo-
jenského vrtulníku Mi-8,
který vzplál po nouzo-
vém přistání na letišti
v Anadyru, správním
středisku Čukotky. Příči-
nou pádu byla zřejmě
technická závada. Je to
druhá nehoda vojenské-
ho vrtulníku tototo typu
v Rusku během osmi
dnů, 19. května u Mosk-
vy přišla o život tříčlen-
ná posádka. ČTK

Raketa. Mise neměla úspěch



Byty - poptávka

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969.219185

• Hledám obecní byt nebo u
majitele, zaplatím dluh ná-
jmu, privatizaci, exekuci, dám
náhradní byt. Volejte
776363636.219723

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121220228

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665220341

Pronájmy - poptávka
• Hledám pronájem bytu pro
2 os.- menší do 15 tis, větší do
20 tis. Potřebujeme: centrum
30min., čisto, dobrý stav, dlou-
hodobost. RK nevolat.
605845088219311

• Mladý lékař nekuřák hledá
pronájem nebo koupi bytu v
Praze. Tel. 777749085 219683

• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 220256

Auto-moto - poptávka
• Sběratel koupí moto Jawa,
ČZ, Stadion, Jaweta, PAV, Velo-
rex a jiné, i díly, TP, knihy, ná-
vody,doplňky. Zachov. oce-
ním. Prozvoňte zavolám.
T. 604565190220137

• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned.
Tel.: 603328155. 220172

Nemovitosti - poptávka

• Koupím byt nebo dům v Pra-
ze, zaplatím požadovanou
cenu a nechám bydlet nebo
dožít. Vše na dohodě
777603019.216465

• IHNED VYKOUPÍME Váš byt,
rodinný dům, činž. dům, poze-
mek. Hotovost do 3 dnů Vyře-
šíme cokoli – privatizaci, práv-
ní vadu, dluhy, exekuce.
800662222.216556

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969.219208

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121 220200

Práce - nabídka
• Hledáme kadeřnici do zave-
deného kadeřnictví v Praze 8 -
vestibul stanice metra Ládví,
na plný úvazek, klientela část.
zajištěna. Info na t. 773452418 217475

• Gymnázium, Praha 4 - Písnic-
ká 760, přijme učitele/ku ze-
měpisu ( kombinace s TV vítá-
na ). Nástup od 25.08. 2020.
Kontakt: info@gpisnicka.cz219150

• Gymnázium, Praha 8, Ústav-
ní 400 přijme od 1. 9. 2020 vyu-
čující/ho hudební výchovy na
částečný úvazek. Kontakt :
office@ggg.cz,
tel.: 720562994 219603

• STR Praha s.r.o. se sídlem a
provozovnou na Praze 4 při-
jme naHPP strojníhomechani-
ka - zámečníka promontáž leh-
kých dopravníkových systé-
mů. Nástupmožný ihned. Tel.:
241483080, paní Paulová.220115

• ZŠ a MŠ, Praha 6, náměstí
Svobody 2 přijme od 1. září
2020 kvalifikovaného pedago-
ga pro výuku na 1. stupni zá-
kladní školy na plný úvazek.
Zároveň přijmeme od 1. září
2020 kvalifikovaného speciál-
ního pedagoga na částečný
úvazek. Zájemci, prosím, kon-
taktujte zástupkyni ŘŠ, Mgr.
Danu Švarcovou:
dana.svarcova@zs-ns2.cz,
tel.: 770173637 220139

• Všeobecná fakultní nemoc-
nice v Praze přijme Sanitáře
na Žurnální oddělení. Nástup
v květnu 2020. Kontakt Stejne-
rová Monika, e-mail:
Monika.Stejnerova@vfn.cz.
Kompletní znění inzerátu na-
leznete na: www.vfn.cz, karié-
ra.220149

• BA přijme zaměstnance.
Prům. výdělek až 25 200
Kč/měs., možný profes. růst,
ubyt. a týdenní zálohy. Čistý
RT. Pohovor lze domluvit na
tel. 702005903. 220156

• Školní jídelna Praha 1 hledá
kuchařku s praxí. Nástup sr-
pen 2020. Info na
tel.: 257532659. 220166

• Tajemník Městského úřadu
Čelákovice vyhlašuje výběro-
vé řízení - úředník - refe-
rent/ka Odboru stavebního
úřadu MěÚ Čelákovice. Více
www.celakovice.cz220281

• Hledáme asistenta prodeje
pro Call centrum v Praze 8.
Vhodné pro ZTP, možnost HPP
a karier. růstu, motivační fin.
ohod. info@helpgroup.cz
T. 608471587220290

• Hledáme kolegyni / kolegu
do naší kanceláře ve Stodůl-
kách na celý nebo 1/2 úvazek.
Náplň práce: administrativa,
vedení skladu. Požadujeme:
PC, angličtina výhodou.
Životopis zasílejte na
office@zamestnej.me220373

• Hudební divadlo v Karlíně
přijme zaměstnance do prádel-
ny divadla na plný úvazek. Nut-
ná dobrá znalost složení látek
a textilií. Pracovní doba po -
pá 5:00 - 13:30 hod. Nástup
dle dohody. Kontakt: paní He-
lena Krupková 739065542,
e-mail:
helene.krupkova@hdk.cz220383

• Nabízíme 140 - 155 Kč/hod
za PRÁCI ve SKLADU - příprava
zboží. Pravidelné zálohy, dlou-
hodobá spolupráce, nástup
ihned. Tel.: 222534534220413

• KOMWAG přijme závozní-
ky, HPP 19000 + 13., 14. plat,
strav. aj. DPP 600-700/den čis.,
výpl. 1x týdně. Vol. zdarma
800566924220416

• KOMWAG přijme prac. na
úklid ulic, HPP 16000 + 13., 14.
plat, strav. aj. DPP 600/den
čis., výpl. 1x týdně. Vol. zdar-
ma 800566924 220418

• ZŠ Praha 9 přijme od
1.9.2020 kvalifikovaného uči-
tele/učitelku 2. stupně, apro-
bace - přírodopis. Absolventi
VŠ s pedagogickým vzděláním
vítáni, příjemné pracovní pro-
středí. Své životopisy zasílejte
na:
slavka.davidova@litvinovska.
casablanca.cz, bližší informa-
ce na telefonu 602714013. 220434

• ZŠ Lupáčova v P3 přijme uči-
tele/ku na 1. stupeň a vychova-
tele/ku do ŠD s nástupem od
září 2020. Info: 777 478 655,
email:
kopecky@lupacovka.cz.220440

• Přijmeme prodejce na DPP.
Výplata denně, spolehlivost,
věk 15 let +. Více na
czech.music.centrum@gmail.
com,
www.ctyrlistek-pomoci.cz,
777 122 141.220441

• Přijmemepracovnice na ran-
ní úklid kanceláří v Praze 1.
Plat 5 000 Kč/hrubého. Pracov-
ní doba 5,00 - 7,30 hod.
Tel. 723756487.220469

• Přijmeme pracovnice/ky na
ranní úklid kanceláří v Praze -
1. Prac. doba: 5:30 - 9:30 hod.
Plat: 10 000 Kč/měsíc.
Tel: 723475707 220470

• Zdravotnická škola Praha 1,
Alšovo nábřeží přijme vrátné-
ho. Dohoda o provedení prá-
ce, 110 Kč/hod. Nástup po do-
hodě. Kontakt: J. Kolařík,
221771106 nebo 607162658.220471

• Přijmeme pracovníci/ky na
odpolední úklid od 17.00h. ve
zdravotnickém zařízeni na Pra-
ze 2,PO – PÁ , DPP. Tel. +420
605 351 915.220480

Starožitnosti

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově.
Tel. 602654613,
alex.kratochvil@volny.cz219843

• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu.
T. 603478873219895

• STAROŽITNÍK koupí: obrazy,
grafiku, hodiny, šperky, min-
ce, sošky, hodinky. Děkuji za
nabídky, starožitník Dynt.
Tel. 702760780219936

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 219994

Výměny
• Zajistíme výměnu vaší ne-
movitosti rozdíl ceny doplatí-
me, vybrat si můžete i z naších
nemovitostí které vlastníme
774335509.216504

Hobby - poptávka
• Koupím z pozůstalosti staré
kožichy, dečky, nábytek, obra-
zy, kabelky, bižuterii, odzna-
ky, mince, knihy, porcelán,
oděvy, housle atd.
Tel. 608221020219826

Knihy a časopisy

• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu.
T. 603478873219871

KNIHY VYKOUPÍME
porovnejte nabídky a prodejte
své knihy za nejvyšší ceny!

Tel: 720 310 801

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Hledáte práci?
Jste v invalidním důchodu nebo
osoba zdravotně znevýv hodněná?
U nás jste na tom správnémmístě.

Služba v Praze na vrátnici v klidném a čistém prostředí.

Volejte zdarma 800 108 111
Nebo pište naborpraha@preventa.cz

Až500 000 Kč
za stArožitnosti
obrazy, nábytek,
hodiny, hodinky,
porcelán, bronz,
stříbro, šperky, šavle
a jiné zajímavosti

PorADÍM
tel.: 603 505 686

z pozůstalosti koupím.
Přijedu – odvezu.

KNIHY A NÁBYTEK

Volejte prosím na
tel.: 739 519 629 nebo pište
na e-mail: jcortes@atlas.cz

z pozůstalosti koupím.
Přijedu – odvezu.

KNIHY A NÁBYTEK

Volejte prosím na
tel.: 739 519 629 nebo pište
na e-mail: jcortes@atlas.cz

KNIHY VYKOUPÍME
porovnejte nabídky a prodejte
své knihy za nejvyšší ceny!

Tel: 720 310 801

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

Hledáš
PRÁCI?
práce v ostraze
na HPP i DPP

- mzda od 115Kč/hod
- možnost ubytování
- multisport, stravenky

Kontakt:
800 99 11 00
job@malgen.cz

BUĎ U TOHO,
BUĎMALGEN

Koupím jakýkoliv byt vPraze
jako investici proděti.

Právní vady, exekuce nejsou překážkou.
Záloha a platba ihned. V bytě můžete

dále bydlet. RK nevolat.
Tel.: 601 522 292

Koupím ihned rod. důmnebo
pozemekvPrazeaokolí.

Financovánímámzajištěno, hotovost. Právní
vady nevadí, dluhy a exekuce uhradím.
Realitní kanceláře prosímnevolejte.
Kontakt: 725 719 745

Koupímchatu, chalupudo50kmodPrahy,
v dobrém i špatném stavu. Děkuji za nabídku.

Tel.: 725911070

Prodejte svoji
nemovitost s námi.

JURIS REAL, spol. s r.o.
nabízí přímý výkup,
zprostředkování
prodeje, dražbu
nebo aukci.

A to za nejvyšší
možnou tržní cenu.

Před prodejem
vyřešíme právní vady,

dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
výplaty zálohy.

Tel.: 605 300 003
www.vykuppraha.cz

Americké velvyslanectví
v Praze

Více informací a formulář ERA nalezete na stránce velvyslanectví:
https://cz.usembassy.gov/embassy/prague/jobs/

PRACOVNÍKA ÚDRŽBY

Co nabízíme:
• pracovní poměr na dobu neurčitou
• stravenky v hodnotě 65Kč/den
• 13. měsíční plat
• roční platový růst na základě osobního hodnocení,
25 dní dovolené, 13 dní “sick day”, penzijní připojištění

• Roční příjem 354,152 Kč.

HLEDÁ PRACOVNÍKA NA PLNÝ PRACOVNÍ ÚVAZEK
NA POZICI

(úkoly údržby zařízení všech řemesel: instalatérské, tesařské,
elektrické, zahrádkářské, zednické, zámečnické atd.)

Požadujeme:
• ZŠ, dokončené technické/odborné vzdělání
• znalost AJ / ČJ
• 3 leté zkušenosti
• výpis z rejstříku trestů

Nemovitosti - nabídka

Ostatní - nabídka

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

Služby - nabídka
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Turistů bylo dříve
moc, teď je město
v laguně naopak
netrpělivě vyhlíží.

Benátky jsou známé tím, že
je navštěvuje příliš mnoho
lidí, ale příliš málo jich zde
žije. Nyní si na hřištích hrají
děti, rybáři prodávají úlovky
přímo místním a vodní auto-
busy převážejí lidi v rouš-
kách a rukavicích do práce.

Pověstné černě lakované
gondoly ale od konce února,
kdy město opustili turisté,
kotví u nábřeží, hotelové po-
koje jsou prázdné, dveře mu-
zeí uzamčené a náměstím
svatého Marka, jež obvykle
překypuje lidmi, prochází
jen pár chodců.
Benátky čelily v posledních

letech téměř existenciální
krizi. Musely se vyrovnat s ná-
porem až 30 milionů lidí roč-
ně a jejich příval začal para-
doxně ohrožovat podstatu,
která sem přitahovala cesto-
vatele po staletí. Nakonec se
návštěvníkům postavila do
cesty pandemie a ta pošramo-
tila ekonomicku města.
Obyvatelé Benátek doufají,

že současná krize je zároveň
příležitostí pro to, aby zde
mohla vzniknout udržitelněj-
ší forma turismu a město při-
táhlo více lidí, kteří by se zde

chtěli nastálo usadit. Starosta
města Luigi Brugnaro říká, že
je čas zamyslet se nad živo-
tem historického centra. Po
první ráně, kterou hospodář-
ství nejnavštěvovanějšího
italského města zasadila sé-
rie nebývalých listopadových
záplav, následoval koronavi-
rus. Ten zastavil tok tří mi-
liard eur (téměř 82miliard ko-
run), které městu z turismu
každoročně plynou a předsta-
vují většinu jeho příjmů.
V historickém centru měs-

ta žije na 53 tisíc obyvatel,

což je asi o třetinu méně než
před dvaceti lety.
Brugnarovi se líbí návrh

místní Univerzity Ca’Foscari,
aby se byty, které byly vyřaze-
ny z městského fondu a slou-
žily jako turistické apartmá-
ny, začaly pronajímat studen-
tům. Doufá, že ti, kteří sem
přijdou studovat, se do města
zamilují a zůstanou zde.
Starosta by také chtěl ve

městě založit výzkumné cen-
trum pro klimatické změny,
neboť ho pravidelně ohrožují
záplavy. To by mohlo přilá-

kat odborníky, kteří by se zde
natrvalo usadili. Brugnaro si
představuje něco jako návrat
do renesance a chce přitáh-
nout umělce ze zahraničí,
kteří byli po staletí mízou
města. Podle něj se má také
změnit to, do jaké míry eko-
nomika závisí na masovém
turismu. „Benátky jsou poma-
lé město. Právě v tom je je-
jich krása,“ říká. Debaty
o tom, jak turismus zvlád-
nout, zde vždy vyvolávaly váš-
ně. Kontroverzní návrh, že
by lidé, kteří sem přijíždějí

jen na den, platili speciální
poplatek, byl zatím odsunut.
Mnozí si myslí, že to by měs-
tu dalo ještě větší nádech zá-
bavního parku.
Starosta a představitelé tu-

rismu se domnívají, že bude
trvat ještě alespoň rok, než se
doměsta turisté navrátí v hoj-
nějším počtu.
„Bude to boj o přežití,“ mys-

lí si Claudio Scarpa, hlavní
představitel benátské asocia-
ce hotelů. Například gondo-
liéři, kteří na několik měsíců
přišli o možnost obživy, do-

stali od státu pouze jednorá-
zovou pomoc ve výši 600 eur
(necelých 16 400 korun).
Brugnaro doufá, že v čer-

venci vyšle signál o ozdrave-
ní oblíbená slavnost Redento-
re. Tato každoroční událost,
během níž kanály brázdí re-
gaty a jsou odpalované velko-
lepé ohňostroje, připomíná
konec moru v roce 1577, což
je jedna z nejtemnějších kapi-
tol benátské historie. ČTK a MET

Krátce

alverde
Q10 denní pleťový
krém goji
50 ml

8990
17,98 Kč za 10 ml

Kč

Krém pomáhá zpomalit
předčasné stárnutí
pokožky. Složení s plody
goji chrání pokožku
před vnějšími vlivy
a koenzym Q10, kyselina
hyaluronová a vitamín E
dodávají pokožce pevnost
a pružnost. Ideální pro
každodenní použití.

PÉČE SE SÍLOU
PŘÍRODY

certifikovaná
přírodní kosmetika

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

Vstup do Pompejí
na rezervaci
Jedna z nejznámějších ar-
cheologických lokalit –
Pompeje – se včera opět
otevřela pro návštěvníky.
Každých 15 minut může
vstoupit skupina nanejvýš
40 lidí, kteří si musí vstu-
penky zarezervovat pře-
dem. Před vstupem jim za-
městnanci změří teplotu,
roušky jsou povinné. Mu-
zea a památky směly v Itá-
lii podle vládního naříze-
ní otevřít už minulý tý-
den, některé to ale zatím
ještě neudělaly.

Fico chce změny
ve své straně
Opoziční slovenští sociál-
ní demokraté (Směr-SD),
kteří po porážce v únoro-
vých volbách skončili po
letech v opozici, potřebují
podle svého šéfa a expre-
miéra Roberta Fica změ-
ny, jež by posílily jejich
postavení v politice. Do-
sud jediný předseda Smě-
ru-SD ale včera neuvedl,
zda je připraven přene-
chat vedení strany někte-
rému ze svých kolegů. Zá-
jem o post vyjádřil dříve
Peter Pellegrini. ČTK

Starosta Brugnaro 3x AP Gondoly bez turistů

Náměstí svatého Marka

Král
hazardu
Ve věku 98 let zemřel
hongkongský podnikatel
Stanley Ho (na snímku
z roku 2010 s manželkou),
který v bývalé portugalské
kolonii Macao vybudoval
obchodní impérium zamě-
řené na hazardní hry.
V branži byl považován za
bonvivána a za otce moder-
ního hazardu v Číně. Poz-
ději se mu za to začalo
říkat Král hazardu. Stanley
Ho byl počtvrté ženatý
a měl nejméně 17 dětí,
dlouhodobě patřil k nejbo-
hatším lidem v Asii. AP

inzerce

Benátčané uvažují o změně
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Filmová novinka
Problémissky vy-
práví o roce 1970
a skupině feminis-
tek, které se posta-
ví proti prestižní
soutěži krásy Miss
World.

Prvním filmem, který distri-
buční společnost Bioscop uve-
de po vynucené koronavirové
pauze do kin, bude už zítra re-
tro komedie Problémissky.
Film režírovala oceňovaná
britská režisérka a držitelka
prestižní filmové ceny BAFTA
Philippa Lowthorpe. Příběh
natočený podle skutečné udá-

losti obsahuje neopakovatel-
ný britský šarm, vtip i napětí,
a také hvězdné obsazení – Kei-
ra Knightley (Piráti z Karibi-
ku), Jessie Buckley (seriál Čer-
nobyl), Greg Kinnear (Lepší už
to nebude), Suki Waterhouse
(Deštivý den v New Yorku),
Gugu Mbatha-Raw (Kráska
a zvíře) a další.

V roce 1970 se v Londýně ko-
nala soutěž Miss World. Ta
byla ve své době nejsledova-
nější televizní show světa
s více než 100 miliony diváků.
Moderoval ji legendární brit-
ský komik Bob Hope (Greg
Kinnear).

MissWorld 1970 ale rozhod-
ně neprobíhala hladce a ze
soutěže se stala doslova divo-
ká jízda. Rozhodnutí organizá-
torů povolit účast dvěma že-
nám z Jihoafrické republiky

vzbudilo kontroverzi a napětí
ještě před začátkem. Ale sku-
tečný rozruch měl teprve při-
jít. Jeho epicentrem se stala fe-
ministická aktivistka Sally Ale-
xander (Keira Knightley), člen-
ka nově vzniklého Hnutí za
práva žen. Emancipované
dámy prohlašovaly, že soutě-
že krásy dehonestují a ponižu-
jí ženy. A to se rozhodly dát na-
jevo v přímém přenosu. Na di-
váky celosvětového živého vy-
sílání tehdy čekala víc než jen
jedna senzace.

Producentka Suzanne Mac-
kie z Left Bank Pictures a sce-
náristka Rebecca Frayn objevi-
ly tento příběh v roce 2010.
Tehdy slyšely pořad The Reu-
nion na BBC Radio 4, ve kte-
rém mluvily právě klíčové
účastnice zapojené do akce
v roce 1970. MET

Posprejovaný šovinistický plakát byl ještě to nejmenší. BIOSCOP

Razíme
tradiční

hodnoty

Navštivte naše prodejny
• Dárek ke každému nákupu – třeba i zlato
• Běžná otevírací doba
• Přijďte se podívat na naše nové produkty
• Maximální bezpečí – dezinfekce a ochranné pomůcky

+420 800 225 228
www.ceskamincovna.cz

Praha — Na Příkopě 24

inzerce

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Lucerna Music Bar přidává
sedmé jméno do série eKon-
certů, zítra se v pražskémklu-
bu představí Aneta Langero-
vá. Do klubu bude vpuštěn li-
mitovaný počet návštěvníků,
pro ostatní diváky bude kon-
cert streamován prostřednic-
tvím on-line kanálů zpěvačky
a LucernaMusic Baru. Fanouš-
ci, kteří si zakoupí dobrovol-
nou live stream vstupenku,
se připojí pomocí video tech-

nologie on-line do klubu a bu-
dou zobrazeni na LED obra-
zovkách. Vstupenky na eKon-
cert Anety Langerové pořídí-
te na webu Lucerna Music
Baru a na GoOut.cz. Stání
v přízemí stojí 550 Kč, sezení
na balkoně 650 Kč.
Hudební fanoušci se kro-

mě Anety Langerové mohou
těšit na koncerty J.A.R.
(22. 5.), N.O.H.A. (29. 5.) a Ka-
tarzie (30. 5.). HOP

Dlouho očekávané pokračování bestselleru

PŘÍBĚH SLUŽEBNICE

SVĚDECTVÍ
VÍTĚZ

BOOKEROVY

CENY

ZANEJLEPŠÍ

ROMÁN ROKU

2019

www.argo.cz

Když se Miss World
v roce 1970 zvrtla

Aneta. Do klubu
zve jen pár lidí
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SOBOTAPÁTEKZÍTRADNES

Počasí

„Ona ta
rouška

nebyla tak špatná.“
VLADIMÍR CHOCHOLA

Facebook

Teplotní rekordy: 4,1 °C (1836) 31,0 °C (1868) Bio:

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha

Napište svou bublinu

3 – NIT, ŽAL

4 – ANIŽ,
AVON, PATA

5 – RYTÍŘ,
ŘVANÍ,
TANGA, VDĚKA

6 – BONTON,
HVĚZDA,
MĚSTYS, ZLATKA

7 – ADRESÁŘ

10 – OCELÁŘSTVÍ,
VZBOUŘENEC

Doplňte do obrazce všechna slova.
Tajenka je v označených políčkách.
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Luštěnka

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.00 To je vražda, napsala X
16.50 Cestománie
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Případy 1. oddělení (21/22)
21.15 Vejška

Komedie (ČR, 2014)
22.35 Přítelkyně z domu

smutku (1/4)
Drama (ČR, 1992)

23.45 Příběhy slavných...
Petr Lébl

00.45 AZ-kvíz
01.15 Máte slovo sM. Jílkovou
02.15 Dobré ráno

15.55 Kvarteto
16.25 Rezavý ráj (2/4)
17.20 Sen o Dakaru
18.15 Divočina bez hranic (10)
18.45 Večerníček
18.55 Babylon
19.20 Francie s ozvěnoudomova
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 Atentát

Válečný film (ČR, 1964)
21.45 Papua Nová Guinea:

Dva světy (1/6)
22.15 Útěky na Kostariku (2/3)
23.10 Gomora IV (6/12)
00.00 V pasti II (3, 4/10)
01.40 Příběhy obrácení (5/6)
02.10 Počesku

16.00 Dr. House V (21)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.30 Co na to Češi
18.25 Comeback
18.55 Hospoda (9)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 MasterChef Česko
21.30 Nova je s vámi
22.25 Výměnamanželek IX
23.40 Dr. House V (21)
00.30 Můj přítel Monk IV (16)
01.20 Můj přítel Monk V (1)
02.00 Víkend
03.05 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové

zahradě 2 (707)
04.45 Novashopping

16.30 Krimi zprávy
16.50 Policie v akci
17.40 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.55 SHOWTIME
20.05 Počasí
20.15 Modrý kód (257)

Spanilá jízda. Seriál (ČR, 2020)
21.35 Show Jana Krause
22.30 Temný Kraj (9)

Krimiseriál (ČR, 2016)
23.40 Policie v akci
00.35 Policie v akci
01.25 Walker,

Texas Ranger VII (4)
Akční seriál (USA, 1998)

02.15 Poslední polda (10)
03.05 Prostřeno!
04.30 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
14.00 Óčko trendy
15.00 Smartmania
15.05 Óčko trendy
15.30 Můj Mixxxer
17.00 Óčko hity

Klipy nonstop
19.00 Moje desítka

Top 10 klipů podle diváka Óčka
20.00 Óčko hity

Klipy nonstop
21.00 CZ & SK

České a slovenské klipy nebo
živá vystoupení

23.00 Óčko flirt
Proud klipů
se vzkazy diváků Óčka

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Sudoku

TV tipy
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Petr Vilgus
Mám rád Vyšehrad.
Je tu překrásná

vyhlídka na Prahu.

Anketa

Jakou stanici metra nejvíc obdivujete?

Daniel Šebek
Rajská zahrada je
architektonicky
hodně zajímavá.

„Tak už můžeme vyjít ven bez roušky,“ pochvaluje si@bezegak.
„Mně tedy přijde,“ pokračuje naše fanynka, „že u nás na Kladně
nějak lidé přivykli a vídám je v ulicích s nasazenou rouškou i přes
uvolnění nařízení. Je to dobře, nebo ne?“ Jaký je váš názor,
čtenáři? Dejte nám vědět a připíchněte #mojemetro, #metrotag.

Honzík Rydl
Střížkov. I otevření

stanice bylo
bombastické!

@mojemetro

VSKUTKU JEDINÉ
ŘEŠENÍ?
Slavnostně jsem si přislíbil, že v mém dnešním sloupku neza-
zní slovo ... Aby nezaznělo, tak je sem nesmím napsat! V sou-
vislosti s ... krizí slýchám ze všech stran, že právě prožíváme
dějinný předěl. Uplynulých třicet let charakterizoval vypjatý
individualismus, konzumerismus a slepá víra v neviditelnou
ruku trhu, již přesně vystihuje věta přisuzovaná Margaret
Thatcherové: There is no alternative (Není jiného řešení).
Co nám ona neviditelná ruka přinesla? Globalizaci, v rámci
níž letadla a trajekty ustavičně převážejí zboží z jednoho kon-

ce světa na druhý, a v Pra-
ze, New Yorku, Sydney či
Johannesburgu tak nakou-
píte výrobky stejných zna-
ček. Nejen ve Francii
a Česku, ale i jinde v Evro-
pě zahynula celá průmys-
lová odvětví a výroba se
přesunula do Asie, kde

dělník pracuje „odnevidim donevidim“ za hrstku rýže denně.
Vypukla krize a s překvapením zjišťujeme, že neviditelná
ruka nic nevyřešila, a naopak nám zadělala na pořádné pro-
blémy. Nedostává se nám respirátorů, roušek ani léků (vyrábě-
jí se v Číně) a přišli jsme k objevu, že jsme ztratili potravino-
vou soběstačnost (španělské papriky a rajčata jsou levnější
než naše!). Ještě že máme to pivo...
Globalizovaný svět ale globalizuje i pohromy a nemaluji čerta
na zeď, když napíšu, že tahle nebude poslední. Jsem přesvěd-
čen, že bychom si měli dávat pozor na kohokoli, kdo nám tvr-
dí, že „není jiného řešení“, ať už to je Klement Gottwald, ane-
bo třeba Margaret Thatcherová. www.martindanes.com

Citát

S překvapením
zjišťujeme, že
neviditelná ruka nic
nevyřešila.

Dopisy a vzkazy

PLÁŽE

Řešení sudoku

MARTIN
DANEŠ
SPISOVATEL POLÁČKOLOG

Bezdomovci
nejen v metru
Všichni se snažíme dodr-
žovat přepravní nařízení.
Lidé jsou ukáznění. Přesto
tu jeden škraloup je a dá
se vyřešit s pomocí měst-
ské policie. Metro, ale
i tramvaje a autobusy se
i v této době stávají pře-
chodným domovem bez-
domovců. Bohužel bez zá-
kladních hygienických po-
žadavků. Nedávno ve sta-
nici Národní divadlo do
tramvaje číslo 22 vstoupili
dva, mladší žena bez rouš-
ky, starší muž s pejskem.
S nimi i ty nezbytné bato-
hy. Usadili se zcela bez re-
spektu k ostatním cestují-
cím. Ti se urychleně přesu-
nuli do jiné části vozu. Od-
dychli jsme si, když na
Karlově náměstí vystoupi-
li. Co z toho plyne? Měst-
ská policie by občas měla
projít vozy městské hro-
madné dopravy…

PŘEMYSL VOTAVA

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Komiks

Tohle je místo na váš vzkaz pro ostatní čtenáře deníku Metro.
Pište, kreslete, zpříjemněte někomu den. Výtvor vyfoťte a sdílejte
na vašem Instagramu, tagujte #METROTAG. Otiskneme ho v novinách!

Řešení luštěnky

Sloupek
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Letošní Days of Play jsou ko-
nečně tady a jak je již zvy-
kem, nesou s sebou parádní
akce a skvělé slevy na
PlayStation 4, VR příslušen-
ství, spousty her zdarma
a zvýhodněná členství
PlayStation Plus.
Největší hvězdou jsou ten-

tokrát prvotřídní bundly kon-
zolí PlayStation 4 Pro Gam-
ma a skvělých her, které získá-
te v ceně. Stejně tak můžete
získat hry zdarma i k novému
ovladači DualShock 4 V2, na
výběr je mezi desítkami titulů.
Pokud již delší dobu pře-

mýšlíte o vstupu do světa vir-

tuální reality, PlayStation VR
v rámci Days of Play pořídíte
za skvělých 5690 korun a na-
víc dostanete sadu kvalit-

ních miniher VR Worlds
zdarma, aby vaše první zážit-
ky z virtuální reality oprav-
du stály za to.

Dalším úžasným úlovkem
je pak 30procentní sleva na
roční členství PlayStation
Plus. Koupit lze jak fyzickou,

tak elektronickou licenci,
a pokud vám nyní již nějaké
členství běží, i tak se vyplatí
o koupi popřemýšlet. Člen-
ství totiž můžete aktivovat
ihned, ale zakoupené 12mě-
síční období se vám rozběh-
ne až po skončení toho stáva-
jícího.
Pokud vás tyto akce a slevy

zaujaly, běžte na web interne-
tového obchodu Mironet
www.mironet.cz/daysofplay,
kde je všechny najdete. Zboží
ale rychle mizí, tak dlouho
neváhejte a ponořte se do svě-
ta her a digitální zábavy ještě
dnes!

Pro děti
Hračkářství Hamleys se od
soboty 30. května do pon-
dělí 1. června naplno oddá
dětem, které slaví svůj svá-
tek. Kromě setkání
s maskoty (medvědi Hame-
ly a Hattie, Vojáček, Prin-
cezna či Profesor Bubble)
čeká na návštěvníky také
obvyklá spousta zábavy.
K dispozici bude Obří
skluzavka, Zrcadlové blu-
diště, Závodní okruh pro
autíčka na dálkové ovládá-
ní, Laser Game, Motýlí
dům, velkolepá výstava
LEGA Czech Republic nebo
Herna Virtuální reality
a v ní dechberoucí hra
z prostředí staré Prahy –
Golem VR. Díky výhodné-
mu hromadnému jízdné-
mu se bude moct za cenu
jedné jízdenky svézt na Be-
nátském kolotoči celá rodi-
na, nebo až pět kamarádů.
Ke každému nákupu dosta-
ne návštěvník dárek. Navíc
každý, kdo se zaregistruje
a získá Hamleys kartu, do-
stane nejen zdarma kredit
na vybrané atrakce, ale
také slevu 25 procent na
nákup hraček.

Teploty stoupají, blíží se
doba, kdy bude osvěžující
zmrzlina základem pohodo-
vého odpoledne. Jestli ne-
chcete spoléhat na zásoby
v mrazáku nebo na příjezd
zmrzlinářského auta do vaší
ulice, vsadit můžete na profe-
sionální zmrzlinovač. Ale jaký
vybrat? Máme pro vás tip na
osvědčený produkt, který
vám zaručeně zpříjemní dlou-
hé horké letní dny.
Zmrzlinovač Guzzanti GZ

157 bude vaším věrným par-
ťákem kdykoli dostanete

chuť na zmrzlinu, sorbet
nebo mražený jogurt. Přípra-
va zabere jen chvilku a lahod-
ný dezert budete mít perfekt-
ně namražený za pouhých 20
minut. Jeho ovládání je ex-
trémně snadné díky přehled-
nému LCD displeji, na kte-
rém si můžete například na-
stavit i digitální časovač, aby
vaše pochoutky byly připrave-
ny přesně na čas. Objem ná-
doby, který je 1,5 l, vystačí
pro celou rodinu a nikdo ne-
přijde zkrátka. I přes takto
velký objem je přístroj kom-

paktní a bude se hezky vyjí-
mat v každé kuchyni.
Nespornou výhodou je

také velmi snadná údržba pří-
stroje, díky které nebudete
muset zmrzlinovač pokaždé
zdlouhavě čistit a bude vždy
rychle připraven na další vár-
ku laskomin. Zmrzlinovač
Guzzanti GZ 157 doporučuje-
me zakoupit v internetovém
obchodě Mironet, kde jej na-
jdete za pouhých 949 korun.
Udělejte si radost a užijte si již
tento víkend s ledovými po-
choutkami přesně podle vás.

Minerální voda Kláštorná Kal-
cia se na Slovensku prodává
od minulého roku a Slováky
si rychle získala. Na pulty čes-
kých obchodů se dostala le-
tos. Svým složením je Kláštor-
ná Kalcia na českém i sloven-
ském trhu ojedinělá. Díky vá-
pencovému podloží v Klášto-
ru pod Znievom, kde vyvěrá
z hloubky 231 metrů, je její
celková mineralizace výraz-
ně ozvláštěna obsahem kal-
cia neboli vápníku.
„Vápník přispívá k normál-

ní činnosti svalů, je třeba
i pro udržení normálního sta-
vu kostí a zubů. Organismus
si však vápník sám nevytváří,
je proto potřebné přijímat ho
různorodou a vyváženou stra-
vou, doplněnou i vhodným
pitným režimem,“ uvádí lé-
kařka Václava Kunová ze Spo-
lečnosti pro výživu. Vápník
tvoří až 1,5 procenta hmot-
nosti lidského těla a je také
jedním ze základních staveb-
ních prvků všech buněk.
Láhev minerální vody

Kláštorná Kalcia navrhl pro
Kofolu ČeskoSlovensko uzná-
vaný slovenský designér Mar-
tin Turzík.

Domácí zmrzlina

Konzole Playstation 4, to je nekonečná porce zábavy. 2x MIRONET

949,-

Domácí zmrzlina
chutná nejlépe

zmrzlina hotová za 20 minut / objem 1,5 litru
snadná obsluha i údržba / digitální časovač

GUZZANTI GZ 157

www.mironet.cz

Osvěžení. Ledové, sladké

Akce a slevy. Skvělé Days of Play

Minerálka.
Slovenský vrt

HAMLEYS
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Než nakoupí
on-line, hledají češ-
tí zákazníci o elek-
tronickém obcho-
du další informace.

Až 86 procent Čechů si ověřu-
je obchodníka při prvním ná-
kupu, třetina se pak spoléhá
na předchozí zkušenost. To
je závěr, ke kterému došel
nejnovější průzkum agentu-
ry Ipsos pro Exactly, meziná-
rodní společnost v oblasti pla-
tebních řešení.

Pražané jsou důvěřivější
Bezpečnost internetového

obchodu nebo platební brány
pak podle téměř dvou třetin
respondentů nejlépe zajišťu-
je dvoufázové ověření platby.
Zhruba třetina zákazníků se
spoléhá na předchozí zkuše-
nost. Důvěřivější jsou také zá-
kazníci žijící v hlavním měs-

tě a současně nejmladší věko-
vé skupiny.

Ověření třeba telefonem
Dotazníkové šetření agen-

tury Ipsos poukazuje na níz-
kou důvěru českých zákazní-
ků ve vztahu k poskytovate-
lům on-line platebních bran
a e-shopů. I proto je tak vyso-
ké procento ověřování při
prvním nákupu u interneto-
vého obchodníka. Za největší
záruku spolehlivosti on-line
transakcí považují Češi dvou-
fázové ověření přes telefon
nebo jiná chytrá zařízení. Po-
pulárním způsobem ověření
je potvrzení zaslané na
e-mail, využívá ho třicet pro-
cent dotázaných. Asi pětina
lidí ale nepovažuje jako záru-
ku solidnosti e-shopu žádnou
ověřovací variantu.

Starší lidé se platebních
bran obávají
Důvěra v ověřovací metody

klesá u respondentů úměrně
s jejich věkem. Zatímco dvou-

fázovémuověření důvěřují té-
měř tři čtvrtiny respondentů
ve věku 18 až 26 let, v katego-
rii lidí od 54 do 65 let jde jen
o necelou polovinu. Podobná
situace nastává i v případě po-
tvrzení e-mailem a dokonce
předchozí zkušenosti. Na-

opak více než třicet procent
zákazníků v nejstarší katego-
rii se domnívá, že bezpečnost
platební brány nezajišťuje
žádná z možností. U mlad-
ších lidí je to naopak, jen de-
set procent tázaných do
35 let vyjádřilo nedůvěru. PH

Expanze on-line

Česko si oblíbilo nákupy až
na práh. V koronakrizi kvůli
bezpečnosti. Do budoucna
kvůli pohodlí.

● Internetový prodejce Roh-
lík.cz má ambici obsluhovat
potravinami na dálku až
osmdesát procent české
populace.

● V Česku bylo na jaře 2020
podle údajů České e-com-
merce 41 380 elektronických
prodejců. Meziročně se tak
jedná o navýšení o čtyři pro-
centa.

Vydělají, ale i prodělají

190
Bezmála dvě stě miliard
korun dosáhnou v Česku
podle odhadů Asociace pro
elektronickou komerci tržby
on-line obchodů v letošním
roce. V loňském roce přitom
čeští zákazníci utratili na
internetu asi 155 miliard
korun. Například e-shopy
lékáren rostly skokově o stov-
ky procent. Na druhou stranu
se asi čtvrtina internetových
obchodů v Evropě potýká se
stagnací nebo poklesem
zájmu.

V přesile
Osm hostů a přibližně pa-
desátka zaměstnanců.
Takový byl poměr prvních
hostů v pražském luxus-
ním hotelu Four Seasons,
který po dvou měsících
znovu otevřel své brány.
Obsazenost je zatím ko-
lem dvou procent. V hote-
lu platí přísná bezpečnost-
ní a hygienická pravidla.
Vzhledem k nejasným ter-
mínům a podmínkám pří-
jezdu zahraničních hostů
připravil hotel nabídku
pro domácí klienty. ČTK

Provoz letadel nad Českem se
výrazně propadl. Spolu s tím
i příjmy státního podniku Ří-
zení letového provozu. Firma
ale vidí budoucnost v lepším
světle. Podnik podepsal
v těchto dnech s Komerční
bankou smlouvu o poskytnu-
tí investičního úvěru ve výši
téměř jedné miliardy korun.
Finanční prostředky jsou
určeny na nákup moderního
řídicího systému od francouz-
ské společnosti Thales. PH

Více na www.jobdnes.cz/detail/6GI6Z9
Městská část Praha-Libuš

Vedoucí odboru ekonomického, ÚMČ Praha-Libuš
vyhlašuje VŘ na pozici: Vedoucí odboru
ekonomického, komplexně zabezpečuje a řídí činnosti
s vedením, účetnictví. Platová třída: 11, Info na:
www.praha-libus.cz. E-mail: tajemnik@praha-libus.cz

Více na www.jobdnes.cz/detail/SWXYMU
Městská část Praha 9

Vedoucí autodopravy a údržby, SŠ vzdělání
technic. směru, uživatelská znal. práce na PC MS
Office, Outlook, Internet, praxe na podobné pozici, ŘP
sk. B, vyhláška 50/78 Sb., manuální zručnost. Tel.:
283 091 201, Email: choteborovam@praha9.cz

Finance, pojišťovnictví, účetnictví, bankovnictví

Více na www.jobdnes.cz

Expert na zákaznické cesty - Byznys partner SZ Čechy

Osobní bankéř/ka Klášterec nad Ohří

Pojišťovací specialista/tka Mladoboleslavsko

Osobní bankéř/ka Mělník

VEDOUCÍ TÝMU – INVESTIČNÍ SPECIALISTA

Tvůrčí práce, kultura, umění

Více na www.jobdnes.cz

Masér/ka

Masér / masérka pro thajské masáže

Masér specialista - thajské masáže (ayurvédské masáže)

Trenér futsalu

Masér/masérka (kromě odbornýchmasérů ve zdravotnictví)

Důvěřuj, ale ne každému.
Lidé si e-shopy lustrují

Čísla dne

-40
Až o čtyřicet procent se v epi-
demickém období snížila
konzumace piva v rámci
celého Česka u některých
velkých pivovarů.

21
V Česku bylo loni kolem 21
tisíc hospod, restaurací, barů,
kaváren, vináren a dalších
podniků.

Dispečeři. Jsou
optimističtí
a modernizují

Krátce

Mladí si spoří
Mezi mladými Čechy ve
věku osmnáct až třicet
let si pravidelně spoří 55
procent lidí. V průměru
si každý měsíc ukládají
3300 korun a nejčastěji
k tomu využívají spořicí
účty, termínované vkla-
dy, stavební spoření
a penzijní připojištění.
Spořivější jsou přitom
lidé s vyšším vzděláním
a muži.

Utíkají z ráje
Počet českých firem, kte-
ré mají vlastníka v daňo-
vém ráji, poprvé od roku
2010 klesl pod 12 tisíc.
Z destinací považova-
ných za daňový ráj bylo
koncem března kontrolo-
váno 11 879 společností
v České republice. To je
o 223 méně než na kon-
ci loňského roku. Z daňo-
vého ráje je momentál-
ně kontrolováno 2,32
procenta českých firem
proti 2,38 procenta
v roce 2019, 2,59 procen-
ta v roce 2018 a 2,74 pro-
centa v roce 2017. ČTK

inzerce



Letos se správa
komunikací zamě-
řuje na cesty pro
cyklisty. Propojí
i „kochačku“ Pra-
žačka s trasou A25.

Cyklistické trasy v hlavním
městě začaly být oficiální zá-
ležitostí v druhé polovině
90. let 20. století. Od té doby
nabobtnaly na délku pohybu-
jící se kolem pěti set kilomet-
rů značených stezek pro cyk-
listy i bruslaře. Technická
správa komunikací (TSK) v le-
tošním roce pořádně šlápla
do jejich oprav a rozšiřování.
Jejím posledním počinem
bylo dokončení podjezdu na
cyklostezce A26 pod mostem
v Čuprově ulici v Libni.
„Cyklistické sezoně přeje

rozvolnění vládních bezpeč-
nostních opatření i pěkné po-
časí. V loňském roce magis-
trát a TSK pomohly cyklodo-

pravě částkou 121 milionů
korun, letos investujeme
přes 170 milionů. Pravděpo-
dobně nejnáročnější stavbu
máme již za sebou. Od loňské-
ho roku náš dodavatel praco-
val na výstavbě nového úse-
ku cyklostezky A26 zvané
Rokytka pod mostem v ulici
Čuprova, kde kromě trasy
pro cyklisty bylo upraveno
i koryto řeky a opravili jsme
ochranné a opěrné zdi. Celá
akce vyšla na 48 milionů,“
říká pro Metro mluvčí TSK
Barbora Lišková.
Koncem dubna začaly prá-

ce i na cyklostezce A21 podél
ulice K Dolům mezi křižovat-
kami Dolnocholupická a Na
Havránce, kde se cyklisté
a pěší dočkají nového asfalto-
vého povrchu a osvětlení. Dal-
ší stavby odstartují v květnu.
„Jde například o propojení vy-
hlídkové trasy Pražačka s cyk-
lostezkou A25, o stavbu nové-
ho úseku cyklostezky podél
Vinořské ulice, která se napo-
jí na trasu A263, nebo o nový
úsek z Dolních Břežan do uli-

ce K Břečkám. Na přímé napo-
jení na cyklotrasu A18 se mo-
hou těšit i obyvatelé ulice
Suchdolská,“ dodává Lišková.
Rekonstrukce a rozšíření

čekají i páteřní cyklostezku
A2 zModřan do Zbraslavi. Prá-
ce zde budou probíhat na
čtyřech úsecích poblíž Rado-
tínského mostu. „Z důvodu
bezpečnosti budeme muset
cyklotrasu A2 v oblasti pod
Lahovickou estakádou uza-
vřít. Po dobu stavby tu ale
zbudujeme dočasnou objízd-
nou trasu v prostoru mezi Vl-
tavou a cyklostezkou a zacho-
váme i napojení na závěsnou
lávku přes Vltavu,“ upřesňu-
je jednu ze staveb Lišková.
Kompletní rekonstrukce
všech konstrukčních vrstev
na této stezce vyjde na nece-
lých 30 milionů a práce potr-
vají zhruba devět měsíců.
V druhé půlce roku se počí-

tá ještě s prodloužením a roz-
šířením cyklostezky A1 zva-
né Šárovo kolo, a to od Rado-
tínské lávky dál podél řeky
Berounky. FILIP JAROŠEVSKÝ

Kde, od kdy a do kdy:

● Praha 3
Propojení trasy Pražačka
s cyklotrasou A25 k ulici
Pod Krejcárkem.
Termín: 1. 5. – 31. 7. 2020

● Praha 12
Nový úsek cyklostezky
mezi ulicemi K Dolům
a Na Havránce.
Termín: 27. 4. – 30. 9. 2020

Rekonstrukce a rozšíření
cyklostezky u Radotínského
mostu.
Termín: 18. 5. 2020
– 31. 1. 2021

Nový úsek cyklostezky
z Dolních Břežan do ulice
K Břečkám.
Termín: 4. 5. – 30. 9. 2020

● Praha 16
Prodloužení a rozšíření
cyklostezky A1

od Radotínské lávky.
Předpokládané zahájení
stavby: červenec 2020

● Praha 19
Nový úsek cyklostezky podél
Vinořské ulice.
Předpokládané zahájení
stavby: srpen 2020

● Praha-Koloděje
Nový úsek cyklotrasy
Na prostřední cestě.
Předpokládané zahájení
stavby: srpen 2020

● Praha-Suchdol
Nový úsek cyklostezky z ulice
Suchdolská k cyklotrase A18.
Předpokládaný termín stavby:
květen až prosinec 2020

● Okraj Prahy,
začátek Středočeského kraje
Překonání Ohrobeckého
potoka na cyklotrase A2.
Předpokládané zahájení
stavby: červenec 2020

A26 je páteřní cyklotrasa z Libně od vltavské pravobřežní trasy A2 podél říčky Rokytky přes Vysočany do Hloubětína, na Černý Most a Horní Počernice. TSK

Přehled letošních oprav cyklotras

Kilometry cyklostezek. Zatím
nejnovější kabát má Rokytka

zpravodaj

Více čtěte nawww.metro.cz

Zprávy z vašehookolí
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„Celé dětství jsem prožila na
sídlišti. Zaujala mě hustota
koncentrace lidí na jednom
místě,“ říká o natáčení nové-
ho dokumentu s názvem Pa-
nelove Ema Goričanová. Mla-
dá nadějná režisérka deníku
Metro prozradila i to, jak se
dostala do Norska a co jí po-
byt na severu Evropy dal.

V době karantény jste na-
táčela dokument s pracov-
ním názvem Panelove.
Řeknete nám o něm něco?
Jde o filmovou mozaiku

vstupující do života několika
postavám, které bydlí v pane-
lovém domě. Příběh propoje-
ný tématem lásky se odehrá-
vá na pozadí propuknuté pan-
demie covid-19. Nápad točit
o sídlišti vznikl ještě před
pandemií – díky inspiraci fil-
mu Panelstory režisérky Věry
Chytilové, ale i proto, že jsem
tam prožila celé dětství. Vní-
mala jsemhustotu koncentra-
ce lidí na jednommístě.

Kde a kdy ho budeme
moct vidět?
V tuto chvíli pokračujeme

v natáčení. Jsem v kontaktu
s několika produkcemi, ale
kde bude film k vidění, v tuto
chvíli ještě není jasné. Věřím,
že mimo jiné bude snímek
cestovat namezinárodní festi-
valy s titulky v angličtině.

Představte nám svůj štáb?
Ve chvíli, kdy jsem měla

doma zapůjčenou kameru,
jsem začala hledat kamera-
mana a zvukaře. Díky produ-
centovi Martinu Jüzovi jsem
se dostala k Milanu Burešovi,
který je kameramanemdoku-
mentárního snímku Švéd v ži-
gulíku. Jeho specifický styl
a vidění mi zapadaly do kon-
ceptu statického sídliště,
a tak jsem mu zavolala.
Přestože mi chyběly finance
a postrádala jsem postavy,
řekla jsme mu, že chci točit
a že si moc přeji, aby semnou
spolupracoval právě on. Sou-

hlasil a naše práce se začala
úzce propojovat, nejen
v tom, že Milan představuje
moje oči. Začali jsme spolu
diskutovat a kreativně vytvá-
řet příběh sídliště a našich po-
stav. Zvukaře Láďu Baštu
jsem našla přes Facebook. On
většinu svého života natáčel
televizní seriály, jako je Uli-
ce, s jasnou představou a pro-
gramem, s nalinkovanými
schématy. Nesmírně si vážím
toho, že do toho se mnou šli.
Bez jistoty výdělku, bez toho,
aniž by mě znali, a v situaci,
kdy epidemie probíhala.

Jak se vám daří získávat
účastníky natáčení?
Ze začátku jsem se bála

toho, žemě k sobě lidé nepus-
tí, ale po určité době přicháze-
ly postavy samy. Nejdříve
jsem rozvěsila inzeráty, a to
třeba do výtahu, chodeb
nebo například do večerek.
Na inzeráty se však ozvala
pouze jediná osoba, která se

ve filmu nevyskytuje. Často
se tak jednalo o náhodná se-
tkání, někdy byla práce složi-
tější, ale nakonec se nám vět-
šinu postav, které jsme chtěli
ve filmu, podařilo získat.

Můžete nám představit
své filmy?
Do této chvíle jsem zatím

vytvořila jeden snímek a tím
je studentský film s názvem
Cirkus Berosini. Jedná se
o sondu do života jedné tra-
diční cirkusové rodiny. Film
se zabývá cirkusem a jeho po-
zicí v dnešní společnosti v ná-
vaznosti na technologický vý-
voj, který zapříčinil nedosta-
tek diváků. Dozvíme se o kaž-
dodenním životě „za scé-
nou“, která je pro většinu
z nás uzavřená a nedostupná.

Co chcete natáčet dále?
Ráda bych se prozatím vě-

novala českým tématům spo-
jeným s rituály a tradicemi.
Dále také chystám celovečer-
ní dokument, právě o čes-
kém cirkuse. V hlavě máme
ale také nápad natáčet na nor-
sko-ruských hranicích.

Studovala jste i v Norsku?
Jak vás ta změna napadla?
V Praze jsem na Univerzitě

J. A. Komenského studovala
obor scénických a mediál-
ních studií. Zaměřovala jsem
se na filmovou a divadelní
praxi. Ve druhém ročníku ba-
kalářského studia jsem odces-
tovala na program Erasmus
a po roce se vrátila zpět do

Čech. Cítila jsem ale, že se
chci vrátit opět do Norska. Za-
ujal mě norský způsob života
spojený s přírodou. Uvědomi-
la jsem si, jak málo k životu
potřebujeme a jak zbytečné
jsou všechny přeplněné ob-
chody s věcmi, které nám
k ničemu nejsou. Najednou
jsem začala mít daleko více
času sama na sebe. Proto
jsem následně z Voldy jela do
Tromsa a ne do Bergenu nebo
do Osla. Chtěla jsem se vy-
hnout městskému životu pl-
nému chaosu a hluku.

Můžete porovnat klady
a zápory života v Norsku
a Česku?
V Norsku vás uchvátí pocit

splynutí s přírodou. Průzrač-
ně čistá voda, polární zář,
sníh, ticho a moře. Záporem
je, že jste daleko od svých
blízkých, a ať už by se stalo co-
koliv, než byste se dopravili
zpět do Česka, zabralo by to
skoro celý den. Často tak
máte výčitky svědomí, proto-
že vaši rodiče stárnou a vy
s nimi nejste a ten čas už ne-
vrátíte a je to to nejcennější,
co můžete někomu věnovat.
Zároveň si pořád připadáte
jako cizinec a já osobně jsem
jím chtěla i zůstat. Neměla
jsem potřebu se integrovat
a předstírat, že jsem někdo
jiný. JANA BERANOVÁ

Ministerstvo financí varuje:
Účastí na hazardní hře může vzniknout závislost!

Zákaz účasti na hazardních hrách a registrace osob mladších 18 let.

Největšímu a nejluxusnějšímu
kasínu v Praze neodoláte!

Nové prostory
včetně atraktivní živé hry.

Centrum Černý Most
Chlumecká 765/6

Provoz je zajištěn s dodržením
všech hygienických pravidel

Ministerstva zdravotnictví ČR.

Zleva Milan Bureš, Ema Goričanová a Láďa Bašta MILAN BUREŠ
inzerce

„Bála jsem se, že mne k sobě
obyvatelé sídliště nepustí“

Více najdete na

WWW.METRO.CZ



O rozvoji města se toho v posledních letech řekla a napsala spousta,
nicméně debata, pokud se to tak dá vůbec nazvat, je nesmírně mělká,
účelová, neodborná, politicky destruovaná a zní asi takto:
„Nějaký developer tady zase chce něco postavit, aby si na tom namastil
kapsu!“.

Měli bychom si uvědomit elementární smysl a podstatu rozvoje, který je
základním kamenem ekonomického a společenského fungování každého
města či obce, Prahu nevyjímaje. Co si lze představit pod pojmem
rozvoj? Proč je tak důležitý pro fungování města? Proč je nutné definovat
dlouhodobou vizi v kontextu rozvoje města i státu?

CO JE VIZE A PROČ POTŘEBUJEME PLÁNOVAT?

Proč je nutné plánovat? Protože chceme prosperující společnost!
A co je prosperující společnost? To je právě Vize, kterou si společnost musí
definovat!
Jsou lidé, kteří mají určitý dar a jsou schopni vizi definovat intuitivně. Je
také řada odborníků, kteří na základě empirických dat dokáží definovat
vizi, či zjednodušeně řečeno dlouhodobé cíle. Každopádně bez vize,
ať ji s veškerou odpovědností připraví kdokoliv, a bez dlouhodobého
strategického plánování, jak jí dosáhnout, budeme pouze přežívat, vyjídat
podstatu a žít ze dne na den.
Kde skončíme při tomto uvažování, není těžké uhodnout. Přesto se
současná společnost velmi často k tomuto chování uchyluje, protože má
pocit, že už není nutné dál nic vytvářet, rozvíjet, vylepšovat, zdokonalovat,
jako by se bála sebe sama i budoucnosti. Jen si užívat dosažených statků
nestačí, podstata se rychle vyčerpá.

Přesně těchto chyb se Praha dopustila před lety, a co nám dnes chybí?
• Byty
• Dopravní infrastruktura, záchytná parkoviště P+R
• Kapacitní MHD – nové linky metra/příměstská železnice a jejich

přestupní vazby
• Občanská vybavenost – školky, nové nemocnice, domovy pro seniory
• Nabídka pracovních příležitostí v některých městských částech

Zní to už jako klišé, ale musíme definovat novou Vizi pro Prahu. Pokusů
v minulosti i současnosti proběhlo a probíhá několik. Všechny ztroskotávají
na přílišné komplikovanosti, nesrozumitelnosti, politikaření, a především
na strachu najít odvahu podívat se zpříma do tváře realitě, přiznat si ji
a nebát se podívat do budoucnosti. Vyprchal elán a nadšení z porevolučních
let, ale to neznamená, že schopnosti a vůle ve společnosti nejsou, jen si je
musíme znovu uvědomit, podpořit a nechat projevit.
Ambicí tohoto článku není ve zkratce napsat Vizi pro Prahu, ale otevřít
debatu o klíčových otázkách, které povedou ke společnému cíli, k rozvoji
města!

ROZVOJ MĚSTA PŘINÁŠÍ

STABILITU – dostatečné kapacity pro naplnění základních funkcí města:
• byty k prodeji i pronájmu,
• prostory pro výkon pracovní činnosti,
• občanskou vybavenost – školy, školky, univerzitní kampusy, nemocnice,

domovy pro seniory…,
• dopravní, inženýrskou a komunikační infrastrukturu,
• zázemí pro sport – hřiště, stadiony, sportovní haly,
• zázemí pro odpočinek a oddych – parky, muzea, kulturní zařízení,

koncertní sály…

EKONOMICKOU DYNAMIKU:
• rozvojová investiční aktivita, jejíž multiplikační efekt ve stavebnictví

(tj. působení stavebních zakázek na celkový rozvoj produkce domácí
ekonomiky) je jeden z nejvyšších v rámci celé ekonomiky ČR a činí 3,09,
přináší významné finanční prostředky. Tzn., že každá zde investovaná
1 Kč přináší celkový efekt pro hospodářství napříč obory ve výši 3,09 Kč!

Příklad:

MULTIPLIKAČNÍ EFEKT VE STAVEBNICTVÍ

Položka
Hodnota

(zaokrouhleně)

Multiplikační efekt stavebnictví na zvýšení
produkce ČR

3,09

Multiplikační efekt BB Centra na zvýšení
produkce ČR (16 mld. investic)

bezmála 50 mld. Kč

Multiplikační efekt moderní pražské
kancelářské výstavby na zvýšení produkce ČR
(3,69 mil. m2)

zhruba 500 mld. Kč

KVALITNÍ ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ:
• s novými projekty přichází výrazně vyšší kvalita městského prostředí.

Standardy legislativní i společenské dynamicky posunuly nároky na

kvalitu nejen vlastních staveb, ale stejně tak na jejich bezprostřední
okolí včetně velkého důrazu na veřejný prostor, který se stává integrální
součástí každého nového projektu.

PŘIDANOU HODNOTU – PROSPERITU:
• rozvojová investice není jen stavbou, ale především se stává trvalou

hodnotou, která vytváří pracovní příležitosti v nejrůznějších oborech
s vysokou přidanou hodnotou generující dlouhodobé daňové a sociální
odvody do veřejných rozpočtů. Jejich prostřednictvím a samozřejmě
podle jejich výše může společnost naplňovat všechny své ambice ve
školství, vědě, sociálním a důchodovém zabezpečení, zdravotnictví,
obraně, kultuře, sportu,

• prosperita společnosti je založena na objemu prostředků, které je tato
společnost schopna vyprodukovat.

Příklad:

MZDOVÉ ODVODY

Položka
Hodnota

(zaokrouhleně)

ZAMĚSTNANEC / PRAHA / MĚSÍC
Komplexní odvod za 1 zaměstnance měsíčně

25 500 Kč

ZAMĚSTNANEC / PRAHA / ROK
Komplexní odvod za 1 zaměstnance ročně

bezmála
306 000 Kč

ZAMĚSTNANCI / BB CENTRUM / ROK
Komplexní odvody za zaměstnance v BB Centru
ročně (12 000 zaměstnanců)

bezmála
3,7 mld. Kč

Počet průměrných ročních důchodů, které pokrývají
komplexní odvody zaměstnanců BB Centra

23 000

ZAMĚSTNANCI / PRAHA / ROK
Komplexní odvod za zaměstnance moderních
kanceláří v Praze ročně (3,69 mil. m2 / 14 m2

na osobu = 264 000 zaměstnanců)

bezmála
81 mld. Kč

ROZVOJ MĚSTA A PŘIDANÁ HODNOTA

www.PASSERINVEST.cz info@passerinvest.cz
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Břevnov nevyšel,
a tak by nová LDN
na Praze 6 měla
vzniknout v Ruzy-
ni. Stavět zde mají
začít do dvou let.

Radnici Prahy 6 dlouho trápí
špatný stav tamní Léčebny
dlouhodobě nemocných
(LDN) v Bubenči. Budova
z 80. let minulého století ne-
splňuje ideální bezpečností
a hygienické podmínky, amo-
mentální menší stavební
úpravy zajistí její provoz jen
na několik dalších let.
„Novou budovou léčebny,

kterou plánujeme postavit
v Drnovské ulici v Ruzyni, se
chceme přizpůsobit standar-
dům 21. století. Takže bude-
me pracovat i s energeticky
úspornou budovou, zelenými
střechami či zpětným získá-

váním vody,“ říká pro Metro
místostarosta Prahy 6 pro
územní rozvoj Jakub Stárek.
O výstavbu nové léčebny se

radnice pokoušela už v roce
2016, jenže její záměr připo-
jit LDN k břevnovské polikli-
nice Pod Marjánkou nakonec
selhal. Proti byly statické po-
sudky i samotní obyvatelé
Břevnova. Podle Stárka se
tato situace opakovat nebu-
de, protože pozemek v Ruzy-
ni je na výstavbu LDN už ně-
kolik let připravován. „Poze-
mek je umístěn v sousedství
rodinných domů, administra-
tivní budovy na jedné straně
a doposud nezastavenýmúze-
mím na straně druhé. Se sou-
sedy chceme vést debatu
o umístění objektu tak, aby
jim maximálně vyhovoval,“
popisuje výhody ruzyňského
projektu Stárek.
Proti výstavbě nejsou za-

tím ani místní občané. „Ne-
ozval se nám nikdo, kdo by
měl s novou LDN problém. Je

alemožné, nebo spíše pravdě-
podobné, že se někdo takový
později najde,“ uvádí předse-
da Klubu přátel Ruzyně Karel
Šturm.
Nová budova by měla mít

105 lůžek, tedy o čtyři víc,
než má současná LDN v Chit-
tussiho ulici. Zvětšit by se ale
měl zejména komfort pro pa-
cienty i lékaře. O konečné po-
době nové budovy rozhodne

architektonická soutěž, kte-
rá by mohla začít letos v létě.
„Do konce roku bychom poté
vybrali vítěze a dodavatele.
Pokud vše půjde dobře, sa-
motná stavba začne v roce
2022 a dokončena bude za
další dva roky,“ nastiňuje ča-
sový harmonogram projektu
místostarosta Stárek.
Současně s výstavbou LDN

se také plánuje prodloužení

tramvajové trati, protože do
Drnovské ulice se lidé dosta-
nou MHD pouze autobusem.
„Zlepšení dopravní infra-
struktury vždy kvitujeme.
Hlavně pokud se v Drnovské
bude stavět nová léčebna
nebo jiné administrativní bu-
dovy,“ zmiňuje Šturm.
Stávající LDN v Bubenči

byla zřízena radnicí Prahy 6
v roce 1992. Kromě ní jsou na
šestce také léčebny ve Fakult-
ní nemocnici v Motole, ve Vo-
jenské fakultní nemocnici
a v soukromé Interní nemoc-
nici Bubeneč. Ta sídlí ve stej-
né ulici jako městská léčeb-
na. „Stará LDN se nachází
v panelové budově, takže ne-
lze provádět větší stavební zá-
sahy bez toho, abychom za-
stavili celý provoz léčebny.
Navíc nemáme žádný další
pozemek než ten, na kterém
budova stojí,“ popisuje Stá-
rek a dodává, že v tom je ru-
zyňský pozemek daleko přija-
telnější. JIŘÍ LIZEC

Současná léčebna dlouhodobě nemocných v Bubenči MAFRA

v neděli 31. května 2020 od 14 do 19 hodin
v areálu Radlické kulturní sportovny
Za Ženskými domovy 125/5, Praha 5

CO JE PRO DĚTI
PŘIPRAVENO?

PROMÍTÁNÍ POHÁDKY
ZAJÍMAVÉ SOUTĚŽE

SKÁKACÍ HRAD

BABYOGA
ANIMÁTOŘI

Starostka Městské části Praha 5
Renáta Zajíčková zve
všechny děti a jejich rodiče na

Den detí
Pro první

ch

50 návště
vníků

občerstvení zdarma!

Přijďte si s námi užít odpoledne plné zábavy!

inzerce

Špatný stav léčebny v Bubenči
už radnice dál trpět nehodlá
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Turnaj O pohár prezidenta
ČTS přišel včera hned ve čtvrt-
finále o nejvýše nasazeného
tenistu. Chybující Jiří Veselý
prohrál s Michaelem Vrben-
ským 6:4, 3:6 a 4:10. Už před
Veselým vypadl také Lukáš
Rosol, když nestačil na Víta
Kopřivu po setech 6:7 a 3:6.
Zdeněk Kolář si poradil s bý-
valou juniorskou světovou
jedničkou Jonášem Forejt-
kem poměrem 6:3 a 7:5. Jiří
Lehečka si poradil s Tomá-
šemMacháčem 7:6, 1:6 a 10:6.
V ženské části turnaje pora-

zila Karolína Muchová Kris-
týnu Plíškovou 6:3 a 6:4.
„Jsem ráda, že jsme zpátky
na kurtu, i když to bylo bez di-
váků divné. Ale docela mi to
tam padalo,“ řekla Muchová.
V semifinále se utká s Barbo-
rou Strýcovou, která zvládla
roli favoritky a porazila ju-
niorku Lindu Fruhvirtovou

po setech 6:1 a 7:5. „Zápasový
mód to nebyl, ale jsem ráda,
že tahle akce je. Po dvou a půl
měsíci tréninku si zase za-
hrát zápas bylo úžasné,“
uvedla Strýcová. Petra Kvito-
vá zdolala Barboru Krejčíko-
vou 7:6 a 6:2. Kvitová narazí
na Kateřinu Siniakovou, kte-
rá přehrála Lucii Hradeckou
po setech 6:3 a 6:4.
Ve Stromovce se hraje bez

přítomnosti diváků před tele-
vizními kamerami, u kurtu
jsou trenéři a manažeři, hlav-
ní rozhodčí a tři lajnoví. Sbě-
rači míčků mají roušky a ru-
kavice. Po zápase si účastníci
turnaje u sítě místo podání
rukou jen ťukají rámy raket.
Dnes jsou v plánu semifiná-

le a zítra finále. Každý účast-
ník obdrží za start 50 tisíc ko-
run, ze kterých každý z hráčů
přispěje na charitu dle vlast-
ního uvážení. PUR a ČTK

Špotáková chce na úvod hodit za 60 metrů
Čeští atleti vyhlížejí pondělní zahájení domácí závodní sezony v Kladně. Oštěpařka Barbo-
ra Špotáková a koulař Tomáš Staněk věří v solidní výkony, i když se v přípravě potýkali
s bolístkami zaviněnými třeba i absencí regenerace. Český rekordman v běhu na 400 met-
rů Pavel Maslák se rozběhává poté, co kvůli koronavirovým omezením nesměl na dráhu.
Závod na Sletišti bude hlavním ze tří mítinků určených pro reprezentanty, které budou
1. června ozdobou svazového projektu Spolu na startu. Do něj se s menšími závody re-
spektujícími současná omezení a hygienická pravidla zapojilo 173 atletických oddílů i klu-
bů po celém Česku. Pro světovou rekordmanku Špotákovou to bude první závod od říjno-
vého mistrovství světa v Dauhá. „Nehodila jsem tam ani 60 metrů a doufám, že na Klad-
ně tu hranici přehodím. Kdybych nehodila 60, tak budu nespokojená,“ řekla. Po dlouhém
tréninku si potřebuje otestovat formu. „Nějaké signály z tréninku jsou, ale závod to bude
zvláštní. Nebudou tam diváci, budu se muset vyhecovat sama,“ dodala Špotáková. ČTK

Pražané dostali
druhou Plzeň pod
tlak. Zatím v lize
padá minimum
gólů.

Fotbalisté vedoucí Slavie
vstoupili do obnovené sezo-
ny první ligy po koronaviro-
vé pauze vítězstvím 1:0 vMla-
dé Boleslavi. Zápas 25. kola
rozhodl ve 22. minutě Petr
Ševčík. Obhájce titulu vyhrál
na jaře teprve druhé z pěti
kol a druhé Plzni odskočil na
11 bodů. Západočechy však
čeká dnešní duel na hřišti
Sparty. Brankář Slavie On-
dřej Kolář ozdobil 100. start
v nejvyšší soutěži 17. nulou
v ligové sezoně, čímž vyrov-
nal rekord Zdeňka Jánoše
z ročníku 1996/97 a Petra Če-
cha ze sezony 2001/02. Mladá
Boleslav a Slavia jsou jediný-
mi kluby v lize, které mají
v kádru hráče nakaženého
novým typem koronaviru.
Další testy však u obou týmů
dopadly negativně, a tak nic
nebránilo jejich vzájemné-
mu zápasu.
Poslední Příbrampři prvoli-

govém debutu trenéra Pavla
Horvátha doma remizovala
0:0 s Ostravou. Středočeši pro-

dloužili sérii bez výhry v nej-
vyšší soutěži na 18 utkání
a už 481 minut nedali gól. Ba-
ník je v neúplné tabulce čtvr-
tý. „Nebyl jsem nervózní,
opravdu jsem se těšil. Bohu-
žel jsem nervozitu cítil a vi-
děl u některých kluků, což je
i pochopitelné, protože se
fakt dlouho nehrálo. Věřil
jsem, že se postupem času víc
zklidníme a dostaneme se do
hry,“ řekl Horváth na video-
nahrávce pro média.
Fotbalisté Slovácka remizo-

vali s Olomoucí bez branek.
TýmzUherskéhoHradiště bo-
doval počtvrté za sebou
a v nejvyšší soutěži nedostal
gól už 398 minut.
Jablonec porazil Zlín 1:0,

i když hrál téměř poločas
v oslabení. ČTK

Tenis. Rosol i Veselý vypadli s mladíky

Sběračka míčků

Linda Fruhvirtová a Barbora Strýcová před zápasem 3x MAFRA

Jiří Veselý hned prohrál.

Petr Ševčík ČTK

Intimní

Kino i pro Spartu
Dnešní šlágr obnovené se-
zony první ligy mezi fotba-
listy Sparty a Plzně budou
moci sledovat v autokině
fanoušci obou týmů. K zá-
padočeskému klubu se
přidali i Pražané, kteří při-
pravili pro příznivce mož-
nost dívat se na utkání
v autokině na Strahově.

Bez Urbánkové
České florbalistky se po
předčasném ukončení se-
zony sejdou k přípravě na
další ročník od 19. do
21. června. Chybět u toho
ale bude útočnice Tereza
Urbánková ze švédského
Malmö, která se rozhodla
ukončit reprezentační ka-
riéru.

Zavadil prodloužil
Nejstarší hráč první fotba-
lové ligy Pavel Zavadil
bude za Opavu hrát také
v příští sezoně. Dvaačtyři-
cetiletý záložník prodlou-
žil smlouvu o další rok.
Součástí kontraktu je
i klauzule, že bude moci
v klubu působit i po skon-
čení kariéry. ČTK

• Bábušky ve tvém okolí jsou
stále při chuti. Pošli jim SMS ve
tvaru 47ZED a text na 909 15 40

• Sexuálně neukojitelná sestřička
Jůlinka (31). Postarám se o to, abys
na mě dlouho nezapomněl. Zavo-
lejmi na 909 80 50 40 nebomi rov-
nou napiš SMS na číslo 909 15 45
s kódem62KXM a tvůj text!

E.M.A. Europe sro, POBox 14, Praha 05, 110 05, tech. zaj.Materna,
od 18let,1sms/45Kč, 1min/80Kč včDPH,max. délkahovoru

15minut, www.ema.bz,www.platmobilem.cz

Slavia po
pauze
bodovala

Krátce

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1



ZEMĚ ČESKÁ, DOMOV MŮJ

Téma:
Výročí české hymny

EMISE:
Jubilejní pamětní medaile

POZOR:
Pouze 1 medaile pro každého zákazníka

Nejjednodušší způsob objednání:
www.nasepisen.cz; tel.: 810 50 50 20

Emise:
Pamětní medaile pro každého
za pouhých 89 Kč

Distributor:
Národní Pokladnice

Cena:
Pouze 89 Kč, poštovné ZDARMA

Nedávno oslavila česká hymna, nejkrásnější píseň ze všech,
výročí svého prvního divadelního uvedení.
Abychom mimořádné výročí náležitě uctili, Národní Pokladnice
připravila pamětní medaili pro každého za pouhých 89 Kč.
Poštovné je zcela ZDARMA! Každý tak bude mít možnost získat
trvalou připomínku jednoho ze symbolů naší země a uchovat
si ji v nádherném numismatickém provedení.

DŮ L E Ž I T É S D Ě L E N Í

Vzhledem k tomu, že státní hymna je důležitým symbolem
České republiky, každému je k dispozici pouze 1 pamětní
medaile.
Garantujeme Vám právo na vrácení pamětní medaile ve
lhůtě 14 dnů od doručení. Nabídka platí pouze 10 dní!

www.nasepisen.cz
Speciální nabídka je platná pouze 10 dní

ø 33 mm

Nejjednodušší rezervace:
Internetový rezervační systém:
www.nasepisen.cz
Telefonní rezervační linka:
810 50 50 20
Po-Pá 9:00-18:00, So-Ne 9:00-15:00
Modrá linka – voláte za běžnou cenu místního hovoru

Pouze 89 Kč
Poštovné ZDARMA

Téma: Výročí české hymny

Avers: Úryvek skladby Kde domov můj?

Revers: Plastická trikolora ve tvaru hvězdy s českým lvem

Průměr: 33 mm

Hmotnost: 15 g

Kov: Mědinikl

Cena: Pouze 89 Kč, poštovné ZDARMA

Důležité: Pouze 1 pamětní medaile na osobu

Internetový rezervační systém
www.nasepisen.cz
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CENA: Pouze 89 Kč, poštovné ZDARMA
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